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BUTIR-BUTIR MESYUARAT YANG KETIGA 
BAGI PENGGAL YANG KEEMPAT 

DEWAN UNDANGAN NEGERI PULAU PINANG 
YANG KEENAM YANG TELAH DIADAKAN 

PADA 16 17, 18 DISEMBER, 1985 
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MESYUARAT YANG KETIGA BAGI PENGGAL YANG KEEMPAT 

DEWAN UNDANGAN NEGERI YANG KEENAM YANG AKAN 
DIADAKAN PADA HARI ISNIN, 16 DISEMBER, 1985, JAM 9.30 PAGI 

DI DEWAN UNDANGAN NEGERI LEBUH LIGHT, PULAU PINANG. 

SUSUNAN URUSAN MESYUARAT 

1. Doa 

2. Pengumuman oleh Tuan Speaker. 

3. Membentangkan Risalah-risalah. 

Bil. 8 Tahun 1985 -- Anggaran Hasil dan Perbelanjaan Negeri, Pulau 
Pinang, 1986. 

Bil. 9 Tahun 1985 Anggaran Pembangunan Negeri Pulau Pinang, 
1986. 

Bil 10 Tahun 1985 --Laporan Tahunan Perbadanan Pembangunan 
Pu lau Pinang bagi tahun 1984. 

Bil. 11 Tahun 1985 -- Penyata Kewangan Negeri Pulau Pinang bagi 
tahun berakhir 31 Disember, 1982. 

Bil. 12 Tahun 1985 --Laporan Ketua Audit Negara, Malaysia, me 
ngenai Akaun-akaun Negeri Pulau Pinang bagi 
tahun berakhir 31 Disember, 1982. 

Bil. 13 Tahun 1985 --Penyata Kira-kira Majlis Perbandaran Seberang 
Perai bagi tahun berakhir 31 Disember, 1981. 

Bil. 14 Tahun 1985 -- Laporan Lembaga Biasiswa Negeri Pulau Pinang 
bagi tahun berakhir 31 Disember, 1983. 

Bil. 15 Tahun 1985 --Laporan Lembaga Biasiswa Kecil Negeri Pulau 
Pinang bagi tahun berakhir 31 Disember, 1983. 

4. Soalan-soalan 

(A) Lisan 

(I) Y.B. Encik Wong Hoong Keat bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri: 

1. Nyatakan bagaimanakah biasiswa Negeri diperuntukkan dan ke 
layakan asas yang diperlukan bagi biasiswa ini dan juga bilangan 
pemegang-pemegang biasiswa tersebut berdasarkan pecahan meng 
ikut kaum. 
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2. Adakah benar Kerajaan Negeri telah menawarkan kepada sebuah 

firma perunding Jepun untuk mengkaji dan memperbaiki sistem 
lalulintas? Jika ya, nyatakan hasil kajian dan kos perbelanjaannya. 

3. Nyatakan berapa ramaikah pekerja-pekerja kilang yang telah di 
ketepikan dalam Negeri ini, sebab-sebab pengenepian tersebut dan 
apakah langkah-langkah yang telah diambil oleh pihak kerajaan 
bagi mengawal keadaan ini? 

4. Apakah tujuan utama projek KOMTAR dan bagaimanakah projek 
ini menguntungkan Kerajaan Negeri dan juga sebutkan kos perbe 
lanjaannya dan bilakah ianya akan siap? Adakah Y.A.B. Ketua 
Menteri sedar bahawa projek ini telah menyebabkan kos barangan 
dan harga tanah di sekitarnya melambung naik? 

5. Apakah formula bagi memperuntukkan unit-unit rumah pangsa 
kos rendah? Adakah Y.A.B. Ketua Menteri sedar bahawa beberapa 
di antara pemohon yang telah mengemukakan permohonan mereka 
begitu lama belum lagi diberi peruntukan manakala terdapat 
di antara pemohon-pemohon baru tanpa menempuh kesukaran 
telah diberi keutamaan? Jika ya, apakah tindakan yang telah di 
ambil bagi memperbetulkan amalan ini? 

6. Adakah kerajaan telah memutuskan untuk menyambut ulangtahun 
ke-200 Negeri Pulau Pinang? Jika ya, berapakah anggaran wang 
yang akan dibelanjakan dan apakah faedah yang diperolehi dari 
pada sambutan ini dalam konteks kemelesetan ekonomi sekarang? 

7. Nyatakan bilangan kereta-kereta kerajaan yang diperuntukkan bagi 
pegawai-pegawai kerajaan seperti Ahli-ahli Majlis Mesyuarat Kera 
jaan dan Ketua-ketua Jabatan dan juga perbelanjaan atas kende 
raan-kenderaan ini bagi setahun. Berapakah kos dan nyatakan 
sebab-sebab pembelian kenderaan-kenderaan baru bagi Ahli-ahli 
Majlis Mesyuarat Kerajaan? 

8. Adakah Kerajaan Negeri bercadang untuk mengambilalih Jamba 
tan Pulau Pinang dan pengurusannya? Jika tidak, apakah sebab 
sebabnya? 

9. Adakah Y.A.B. Ketua Menteri sedar tentang masalah banjir yang 
dihadapi oleh penduduk yang tinggal di Jalan Pintal Tali, Lebuh 
Kimberley, Jalan Kuala Kangsar dan sekeliling kawasan-kawasan 
tersebut? Jika ya, apakah tindakan yang telah diambil untuk 
mengatasi masalah ini? 

(11) Y.B. Encik Lim Heng Tee bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri: 
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1. (a) Berapa banyakkah tanah padi terbiar di Negeri Pulau Pinang 

yang telah ipulihkan? 

(b) Berapakah perbelanjaan untuk tujuan tersebut? 

(c) Berapa ramaikah petani dan keluarga yang telah men 
dapat munafaat hasil daripada rancangan pemulihan ini? 

2. Adakah Kerajaan Negeri mempunyai sebarang rancangan untuk 
menyusun serta menempatkan semua kampung-kampung di luar 
bandar yang terpencil seperti Kampong Manggis, Kuala Tasik, 
Gajah Mati, Kampong Junjong, Bukit Teh dan lain-lain di kawasan 
Machang Bubok untuk dijadikan kawasan pertanian yang lebih 
besar dan kukuh berasaskan kepada konsep 'mini-estate' bagi 
meningkatkan kedudukan sosio-ekonomi penduduk-penduduk di 
situ? 

3. Berapa ramaikah pekerja alam perusahaan elektronik dan tekstil 
di Negeri Pulau Pinang yang telah diberhentikan kerja sejak tahun 
1984? 

(a) Berapa ramaikah daripada peke:rja-pekerja itu yang telah men 
dapat pekerjaan baru di tempat lain? 

(b) Apakah langkah-langkah yang diambil oleh kerajaan untuk 
membantu pekerja-pekerja yang telah diberhentikan dan 
keadaan sektor ekonomi pada keseluruhan? 

4. Membalas ucapan penangguhan saya di Dewan Undangan Negeri 
pada 21.3.85 berhubung dengan perkara pembekuan permohonan 
tanah di Perkampungan Machang Bubok atas sebab adanya ran 
cangan perumahan kos rendah kerajaan di sana, Pihak Berkuasa 
Negeri telah berjanji akan menimbang dengan seberapa segera sama 
ada mempercepatkan projek perumahan yang dicadangkan itu atau 
membuka semula permohonan untuk mendapatkan tanah di 
Kampung Machang Bubok. 

Apakah keputusan pertimbangan yang telah diperolehi sejak itu? 

5. Benarkah semua permohonan untuk mendapatkan tanah di per 
kampungan baru dan sekelilingnya telah dibekukan buat semen 
tara sehingga selesai kajian semula dan perancangan yang menyelu 
ruh? 

Jika benar, sejauh manakah kajian semula dan perancangan me 
nyeluruh itu dijalankan dan bilakah ia dijangka akan selesai? 

6. Banyak geran tanah di perkampungan baru akan tamat tempohnya 
dalam tahun 1986. 
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(a) Bilakah pemilik-pemilik itu patut memperbaharui geran-geran 

mereka? 

(b) Bagaimanakah caranya mereka memperbaharui geran-geran 
berkenaan? Bolehkah proses permohonan itu dimudahkan 
supaya menjimatkan kos pentadbiran serta mengurangkan 
kesulitan yang dihadapi oleh rakyat? 

(c) Berapakah kadar primium yang akan dikenakan? Adakah 
pihak kerajaan akan menimbang untuk memberi apa-apa 
pengurangan kadar memandangkan kehidupan penduduk 
penduduk di situ adalah susah? 

(d) Adakah kerajaan akan menimbang untuk memberikan geran 
yang lebih lama (66 atau 99 tahun) kepada semua tapak 
(plot) rumah supaya memberi lebih jaminan kepada pemilik 
pemilik? 

7. Adakah kerajaan akan menimbang memberi geran jangka panjang 
bagi menggantikan Lesen Pendudukan Sementara tahunan ke atas 
tanah pertanian untuk menggalakkan petani-petani membabitkan 
diri mereka dalam pelaburan jangka panjang? 

8. Bolehkah Y.A.B. Ketua Menteri memberitahu Dewan ini: 

(a) jumlah perbelanjaan 10 buah kereta Mercedes Benz yang di 
beli oleh Kerajaan Negeri baru-baru ini; 

(b) nombor-nombor pendaftaran untuk kereta-kereta baru ini; 
dan 

(c) perbelanjaan atas alat-alat tambahan yang dipasangkan dalam 
setiap kereta mengikut nombor pendaftaran? 

9. (a) Benarkah Kerajaan Negeri bercadang hendak menjual kereta 
kereta yang telah digunakan oleh Ahli-ahli ex-officio dan 
Ahli-ahli Majlis Mesyuarat Kerajaan Negeri? 
Jika benar, berapakah harga-harganya? 

(b) Berapakah jumlah harga pembelian kereta-kereta yang lama 
itu? 

(c) Berapakah perbelanjaan bagi memperbaiki dan menyeleng 
garakan tiap-tiap sebuah kereta yang lama mengikut nombor 
pendaftaran masing-masing' sejak dari tarikh pembeliannya? 

(d) Adakah semua kereta itu diperbaiki dan diselenggarakan di 
bengkel kepunyaan syarikat penjual kereta yang berkenaan? 
Jika tidak, mengapa? 

t 
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10. Berapakah jumlah lawatan yang telah diadakan ke luar negeri dan 
berapakah perbelanjaan yang telah dibelanjakan oleh Kerajaan 
Negeri dalam tahun-tahun 1983, 1984 dan 1985? 

(Sila berikan butir-butir mengenai tarikh, tempat yang dituju, 
tujuan membuat lawatan tersebut, bilangan peser ta dan sebutkan 
bilangan Ahli-ahli Dewan Undangan Negeri, dan pegawai-pegawai 
yang mengikuti lawatan-lawat berkenaan serta perbelanjaan 
yang terlibat dalam tiap-tiap lawatan itu) 

111. Y.B. Tuan Haji Yahaya bin Ahmad bertanya kepada Y.A.B. Ketua 
Menteri: 

1. Apakah sebabnya Kerajaan Negeri tidak menghantar wakil Kera 
jaan Negeri Pulau Pinang bagi memberi penghormatan terakhir 
kepada Allahyarham Encik Mohd. Musli bin Jaafar, anggota Pasu 
kan Keselamatan dari Kampong Suluk, Teluk Kumbar, Pulau 
Pinang, yang terkorban dalam peristiwa di Baling, Kedah pada 
20.11.1985 jam 10.00 pagi baru-baru ini? 

Apakah kurniaan atau hadiah boleh diberi kepada balu dan keluarga 
anggota yang terkorban sebagai penghargaan Kerajaan Negeri 
Pulau Pinang? 

2. Adakah kerajaan sedar bahawa akhir-akhir ini banjir telah melanda 
banyak kawasan yang belum pernah berlaku dahulu? Jika ya, apa 
kah rancangan kerajaan bagi mengatasi masalah ini? 

3. Adakah kerajaan sedar tentang bantahan orangramai dan pertu 
buhan-pertubuhan sukarela terhadap cadangan kerajaan untuk 
merayakan perayaan 200 Tahun Pulau Pinang yang dianggap me 
muja penjajah dan menidakkan asal-usul Pulau Pinang yang dibuka 
oleh Sultan Kedah mengikut Sejarah Tanah Melayu? 

4. Bilakah tempat melihat anak bu Ian hendak dibina di Pantai Acheh, 
Pulau Pinang seperti yang telah ditetapkan oleh Kerajaan? 

5. Bilakah Pejabat Ugama dan Mahkamah Syariah akan dibina di 
Daerah Barat Daya? 

6. Adakah kerajaan sedar bahawa terdapat banyak parit tepi jalan 
yang telah tertutup dan tersumbat dan menyebabkan banjir apa 
bila hujan lebat seperti yang berlaku baru-baru ini, terutamanya di 
kawasan Sungai Burong? Jika ya, apakah tindakan kerajaan untuk 
mengatssi masalah ini? 

7. Adakah kerajaan sedar bahawa pada akhir-akhir ini banyak pukat 
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hanyut nelayan kecil dlanggar oleh kapal-kapal dagang yang melalui 
perairan Pulau Pinang walaupun terdapat isyarat-isyarat kedudu 
kan pukat-pukat tersebut? Jika ya, apakah tindakan lanjut oleh 
pihak kerajaan? 

8. Apakah rancangan kerajaan untuk membersihkan sungai-sungai 
daripada sampah-sampah buluh dan kayu yang selalu menghalang 
pengaliran air di sungai-sungai kawasan Balik Pulau? 
Berapa lamakah tempoh sesuatu pembersihan itu dilakukan? 

9. Adakah kerajaan sentiasa mengambil perhatian terhadap rungutan 
J.K.K.K., terutamanya terhadap papan-papan tanda di tepi jalan 
dan mengenai jalan yang berlopak-lopak? 

10. Bilakah kerajaan akan membina jambatan untuk menghubungkan 
Kampung Rawai ke Kampong Nelayan, Teluk Bahang? 

11. Berapa kerapkah sesuatu jalan itu ditarkan semula dan dibaiki? 

Bilakah Jalan Pondok Upeh akan dibaiki dan diperbesarkan kerana 
jalan ini amat sempit dan terdapat banyak lopak-lopak yang mer 
bahaya kepada kenderaan ringan? 

12. Berapa unitkah alat-alat kelengkapan seperti disebutkan di bawah 
ini yang ditempatkan di J.K.R., Balik Pulau? 

(a) Lori 
(b) Jentolak 
(c) Stemroll 

13. Berapa ramaikah pegawai dan kakitangan J.K.R. di Daerah Balik 
Pulau mengikut jawatan berikut; 

(a) Jurutera 
(b) Pembantu Teknik 
(c) Juruteknik 
(d) Mandor 
(e) Pemandu 
(f) Buruh Am 

14. Saya difahamkan bahawa kerajaan akan menempatkan Pejabat 
J.K.R. Daerah di setiap daerah dalam Negeri Pulau Pinang. 

Bilakah ianya akan diadakan di Kawasan Balik Pulau? 

15. Berapa ramaikah pekerja-pekerja yang diambil bertugas di PESTA 
Pulau Pinang sepanjang bulan Pesta? 

Berapa ramaikah pekerja-pekerja kilang yang telah dibuang kerja 
kerana pengurangan tenaga kerja telah diambil bekerja dengan 
PESTA Pulau Pinang? 

ow 
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16. Berapakah bilangan pegawai-pegawai dan pekerja-pekerja di Dewan 

Sri Pinang mengikut jawatan-jawatan berikut:- 

(a) Pengurus Besar 
(b) Pembantu Pengurus 
(c) Juruteknik 
(d) Pekerja Am 
(e) Pegawai Keselamatan dan lain-lain lagi. 

17. Adakah Kerajaan negeri telah menyusun senarai protokol negeri? 

Jika ya, mengapakah tidak diumumkan bagi perhatian pegawai 
pegawai dan orang-orang yang berkenaan? 

IV. Y.B. Tuan Haji Md. Isa bin Haji Ramli bertanya kepada Y.A.B. Ketua 
Menteri:- 

1. Jika tanah rang yang akan dipulihkan ditanam selain daripada 
padi, umpamanya seperti tebu, jagong atau sayur-sayuran, adakah 
bantuan dari Kerajaan yang serupa dengan pemulihan tanaman 
padi boleh diperolehi? 

2. Pembangunan yang begitu pesat di Kawasan Perai dan Seberang 
Jaya mungkin mengakibatkan pencemaran di Sungai Perai dan 
Sungai Juru. Apakah usaha-usaha yang boleh dijalankan oleh Kera 
jaan Negeri untuk mencegah pencemaran di sungai-sungai tersebut? 

3. Untuk meningkatkan Syiar Islam di Negeri ini agar terus berkem 
bang, adakah Kerajaan bercadang: 

a) untuk mengambil alih semua sekolah-sekolah ugama rakyat 
di Negeri ini; dan 

b) menaikkan lagi bayaran sagu hati kepada pegawai-pegawai 
masjid di Negeri ini? 

4. Bilakah kerja-kerja memperindahkan Ampangan Jajar akan dimula 
kan? Adakah Kerajaan Negeri bercadang hendak menjadikan 
Ampangan Jajar sebagai salah satu daripada tempat pelancongan di 
Seberang Perai? 

V. Y.B. Tuan Haji Jusoh @ Haji Yusoff Hilmi bin Haji Shafie bertanya 
kepada Y.A.B. Ketua Menteri:- 

1. Adakah pihak Kerajaan Negeri sedar bahawa keadaan jalanraya 
di Simpang Tiga Keling, Pokok Sena hingga ke Simpang Tiga 
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Penanti terlalu buruk? Jika dilihat tar yang ditampung pada se 
tengah-setengah tempat yang berlopak hampir sama banyak 
dengan longgokan tar yang asal dan menjadikan jalan tinggi rendah 
hingga menjadi rungutan rakyat. 

2. Berapa banyakkah orang-orang yang telah diberi Lesen Pendudu 
kan Sementara di Kampong Tok Jawa, Kampong Baru, Labuh 
Bantin dan Kampong Cegar? 

a) Berapa ramaikah yang telah memohon geran kepada kerajaan? 

b) Bilakah kerajaan akan mengeluarkan geran kepada mereka 
yang membuat permohonan? 

c) Berapakah taksiran harga primium bagi tiap-tiap seekar yang 
dimiliki? 

3. Adakah lagi unit-unit perumahan yang dibina oleh kerajaan yang 
masih belum diduduki dan tidak dapat dijual dan apakah sebab 
nya? Jika ada, nyatakan jumlah bilangan dan di kawasan manakah 
letaknya? 

4. Adakah pihak Kerajaan Negeri sedar bahawa apabila musim hujan, 
banjir telah berlaku di kebanyakan kawasan di seluruh Negeri 
Pulau Pinang? 

Adakah pihak Kerajaan Negeri telah mengadakan peruntukan bagi 
menggorek parit-parit di tepi jalan raya dan mendalamkan sungai 
sungai yang patut diperdalam, diperluaskan serta mengadakan 
parit yang baru bagi mengelakkan dari berlakunya banjir? 

5. Bilakah jalan merah yang dibina beberapa tahun yang lalu dari 
Jalan Padang Cempedak hingga ke Tasek Gelugor akan ditarkan? 

6. Berapa banyakkah tanah-tanah rang yang belum dipulihkan 
mengikut daerah dan keluasan? 

7. a) Berapa ramaikah petani yang memohon untuk menyertai 
projek penggemukan lembu hingga sekarang? 

b) Berapakah ekor lembu yang telah diberikan kepada pemohon 
pemohon? 

c) Bagaimanakah kejayaan yang diperolehi oleh penternak 
penternak yang menjalankan usaha tersebut? 

8. Adakah anak-anak udang galah telah dilepaskan di dalam Sungai 
Prai yangmana bertujuan bagi meningkat hasil pendapatan pen 
duduk di sekeliling dan menampong sara hidup mereka? 

t 
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9. Adakah Kerajaan Negeri bercadang akan menimbang semula ke 

dudukan Ahli Jawatankuasa Kemajuan dan Keselamatan Kampong 
yang telah memainkan peranan dalam usaha kemajuan dan ke 
amanan di seluruh negeri ini dengan menambah elaun dan mem 
beri keistimewaan hospital kelas kelas dua percuma? 

10. Bilakah Pejabat K di akan dibangunkan di daerah-daerah di mana 
pengambilan tanah telah selesai dilaksanakan umapamanya Pejabat 
Kadi Kepala Batas dan Balik Pulau? 

Bagaimanakah pula kedudukan Pejabat Kadi Daerah Butterworth 
dan Nibong Tebal? 

VI. Y.B. Encik Teoh Teik Huat bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri: 

1. a) Berapakah jumlah bilangan kereta Mercedes Benz 230E yang 
telah dibeli oleh Kerajaan Negeri untuk Ahli-ahli Majlis 
Mesyuarat Kerajaan, Speaker Dewan Undangan Negeri dan 
Setiausaha Kerajaan Negeri? 

b) Bilakah Kerajaan Negeri membuat pesanan dan bilakah Kera 
jaan Negeri menerima pesanan kereta-kereta tersebut? 

2. a) Bolehkah Y.A.B. Ketua Menteri memberitahu Dewan ini 
laporan daripada tujuh orang ahli jawatankuasa yang ditubuh 
kan oleh Majlis Perbandaran Pulau Pinang untuk menyiasat 
masalah setinggan Sungei Nibong Kecil yang telah dikemuka 
kan kepada Kerajaan Negeri pad a 1. 7.19852 

b) Apakah pendirian Kerajaan Negeri terhadap masalah seting 
gan Sungai Nibong Kecil? 

c) Apakah tindakan yang telah diambil dan yang akan diambil 
oleh Kerajaan Negeri untuk menyelesaikan masalah setinggan 
Sungei Nibong Kecil? 

3. Adakah Y.A.B. Ketua Menteri sedar bahawa suatu keputusan dasar 
telah diambil ke atas rumah-rumah setinggan haram yang telah di 
dirikan sebelum 23.11.1983 diberi maaf dan tidak akan diruntuh 
kan oleh Pihak Berkuasa Negeri? Jika ya, 

a) mengapakah keputusan dasar ini diambil? 

b) Atas dasar apakah tarikh 23.11.1983 itu dipilih sebagai tarikh 
luput? 

c) Bilakah keputusan polisi ini diambil? 

d) Siapakah yang membuat keputusan polisi ini? 
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4. a) Berapakah bilangan permohonan daripada orang-orang awam 

bagi pemberianmilik tanah-tanah Kerajaan Negeri yang telah 
diterima oleh Kerajaan Negeri bagi tahun 1957, 1958, 1975 
dan 1976? 

b) Berikan nama-nama pemohon; 

c) tarikh permohonan-permohonan dikemukakan dan tarikh 
kelulusan atau kegagalan permohonan-permohonan tersebut; 

d) lokasi dan keluasan tiap-tiap bidang tanah yang telah diberi 
milik; dan 

e) harga-harga yang telah dibayar oleh pemohon-pemohon yang 
berjaya? 

5. Adakah Y.A.B. Ketua Menteri sedar bahawa jawapan Ahli dari 
Kawasan Tanjong Bungah kepada soalan lisan yang saya kemuka 
kan pada tarikh 8.7.1985 di Dewan in i menyatakan bahawa Kera 
jaan Negeri akan menyambut ulangtahun ke 200 pembentukan 
Negeri Pulau Pinang pada tahun depan? Jika ya, mengapakah Kera 
jaan Negeri telah mengubah tujuan sambutan ulang tahun ke 200 
kepada sambutan Perayaan Warisan Pulau Pinang? 

6. a) Berapa lamakah jawatan Yang diPertua Majlis Perbandaran 
Seberang Perai telah dibiarkan kosong dan berapa lamakah 
Pegawai Kewangan Negeri telah memangku jawatan tersebut? 

b) Apakah sebab-sebab kelewatan dalam melantik Yang diPertua 
bagi Majlis Perbandaran Seberang Perai? 

c) Adakah Y.A.B. Ketua Menteri akan menimbang untuk me 
lantik seorang Yang diPertua berketurunan Cina untuk me 
megang jawatan tersebut di Majlis Perbandaran Seberang 
Perai? 

7. Apakah kemajuan yang telah dicapai setakat ini oleh jawatankuasa 
yang ditubuhkan bagi memberi perhatian kepada rayuan-rayuan 
orang awam terhadap kenaikan cukai tanah yang tinggi? 

8. Memandangkan kepada hakikat bahawa selagi royalti tahunan se 
banyak $10,000.00 dibayar kepada Negeri Kedah, ianya masih 
membayangkan bahawa Negeri Pulau Pinang masih lagi sebahagian 
dari Negeri Kedah. Oleh yang demikian, adakah Kerajaan Negeri 
akan meminta Kerajaan Pusat menghapuskan warisan kolonial 
iaitu membayar royalti tahunan sebanyak $10,000.00 kepada 
Negeri Kedah bagi pajakan Negeri Pulau Pinang? 

9. Berapakah jumlah wang yang dibelanjakan oleh Kerajaan Negeri 
sewaktu lawatan Perdana Menteri ke negeri Pulau Pinang dalam 
bulan Ogos, tahun ini? Berikan pecahan perbelanjaan tersebut. 

• 



11 
10. Berapakah jumlah wang yang dibelanjakan oleh Kerajaan Negeri 

bagi rawatan perubatan Y.A.B. Ketua Menteri di luar negeri pada 
tahun ini? 

11. Adakah Y.A.B. Ketua Menteri sedar bahawa penyewa rumah 
rumah di Jalan Magazine dan di kawasan sekelilingnya yang telah 
diambil oleh Kerajaan Negeri bagi projek KOMTAR telah diarah 
kan supaya mengikat perjanjian penyewaan rumah dengan Kera 
jaan Negeri? Jika ya, sila berikan sebab mengapakah perjanjian 
penyewaan sedemikian diperlukan? 

12. a) Daripada 105 orang pemohon bagi perumahan kos rendah 
dalam tahun 1976 dan sebelumnya dan yang telah ditemu 
duga oleh,Bahagian Perumahan Negeri dalam bulan Februari, 
tahun ini, berapa ramaikah yang telah diperuntukkan unit 
unit perumahan kos rendah itu? 

b) Apakah yang akan berlaku kepada baki pemohon-pemohon 
yang belum diperuntukkan unit perumahan kos rendah? 

13. a) Berapakah jumlah bantuan kewangan secara langsung yang 
telah diperuntuk dan dibelanjakan oleh Kerajaan Negeri 
Pulau Pinang bagi memajukan pelancongan di negeri ini dari 
pada tahun 1980 sehingga ini? 

b) Apakah projek-projek pelancongan yang telah dilaksanakan 
oleh Kerajaan Negeri pada tahun 1980 sehingga ini? ' 

c) Apakah rancangan-rancangan yang telah dibuat oleh Kerajaan 
Negeri bagi memajukan pelancongan di negeri ini? 

14. Adakah Y.A.B. Ketua Menteri sedar yang orang ramai dibenarkan 
membeli lebih dari satu unit perumahan yang dibina oleh Perbada 
nan Pembangunan Pulau Pinang dan mereka yang memiliki rumah 
rumah juga dibenarkan membeli unit-unit perumahan perbadanan 
tersebut? Jika ya, apakah rasional di sebalik tindakan perbadanan 
ini? 

15. Adakah Y.A.B. Ketua Menteri sedar bahawa 11 keluarga seramai 
lebih kurang 50 orang yang dahulunya adalah penghuni-penghuni 
kepada rumah-rumah di Lebuh Victoria yang telah runtuh masih 
lagi tinggal di Dewan Pusat Belia Pulau Pinang sejak 22.4.1984? 
Jika ya, mengapakah tiada sebarang tindakan yang diambil setakat 
ini untuk membantu keluarga-keluarga yang terlibat meskipun 
mereka telah merayu kepada Pengerusi Jawatankuasa Perumahan 
Negeri, Ahli Dewan Undangan Negeri dan Kawasan Sungei Pinang, 
bagi mendapat unit-unit perumahan kos rendah dan pinjaman yang 
telah beliau berikan untuk menyelesaikan masalah ini? 
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16. Adakah Y.A.B. Ketua Menteri sedar bahawa penyewa yang meng 

usahakan kedai kopi dan juga tinggal di No. 146, Jalan Magazine 
telah diminta mengosongkan rumah tersebut dalam bulan Julai 
tahun lepas dengan perjanjian bertulis oleh Perbadanan Pem 
bangunan Pulau Pinang bahawa beliau akan diberi rumah yang lain 
dan sebuah lot kedai di Rumah Pangsa Batu Lanchang bila ianya 
telah siap untuk diduduki tetapi masih belum diberi peruntukan 
selepas 16 bulan? Jika ya, apakah sebab kelewatan tersebut dalam 
perkara ini dan bilakah perjanjian bertulis oleh Perbadanan Pem 
bangunan Pulau Pinang ini akan dipenuhi? 

VII. Y.B. Dr. Sak Cheng Lum bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri: 

1. a) Adakah Kerajaan Negeri sedar bahawa masalah banjir di 
Butterworth semakin lama menjadi semakin teruk? Jika ya, 
bilakah kerajaan akan melaksanakan Pelan Induk Pemaritan 
bagi kawasan Butterworth? Adakah perlaksanaan pelan ini 
dimasukkan dalam Rancangan Malaysia Keli ma? 

b) Berapa banyakkah peruntukan yang telah diluluskan oleh 
Kerajaan Negeri sebagai langkah-langkah untuk mencegah 
masalah banjir baru-baru ini? Berapa banyakkah yang diper 
untukkan bagi kawasan Butterworth? Apakah projek-projek 
yang telah dikenalpasti di bawah peruntukan yang telah di 
tentukan dan bilakah projek-projek ini akan dimulakan 
(bagi Butterworth sahaja)? 

Adakah Kerajaan Negeri sedar tentang keadaan jalan di Jalan Raja 
Uda, Butterworth yang tidak rata dan berlopak-lopak dan telah 
lama tidak pernah diturap semula? Adakah kerajaan mempunyai 
apa-apa rancangan untuk mengetarkan semula jalan tersebut? 
Berapakah peruntukan yang diperlukan bagi projek mengetar 
semula sepanjang Jalan Raja Uda? 

3. Adakah pihak berkuasa Negeri yang berkenaan akan menimbang 
semula cadangan sistem trafik jalan sehala di Jalan New Ferry, 
Jalan Assumption dan Jalan Bagan Dalam di Butterworth di tukar 
balik kepada sistem jalan dua hala disebabkan laulintas di jalan 
jalan tersebut telah berkurangan selepas pembukaan Jambatan 
Pulau Pinang? Jika ya, bilakah cadangan ini akan dimulakan. Jika 
tidak, mengapa? 

4. Apakah tujuan Kerajaan Negeri mengadakan 'Pesta Pulau Pinang' 
pada tahun hadapan? Apakah aturcara-aturcara yang telah di 
rancang? 

5. Adakah Kerajaan Negeri sedar bahawa keadaan buruk di jalan-jalan 
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dalam Kawasan Perusahaan tidak berubah walaupun masalah ini 
telah dibangkitkan dalam Dewan ini dahulu dan beberapa aduan 
juga telah dikemukakan kepada pihak-pihak yang berkenaan? Apa 
kah rancangan-rancangan yang telah ditetapkan oleh kerajaan bagi 
membaiki jalan-jalan tersebut? Adakah peruntukan diberi untuk 
tujuan tersebut? 

6. Adakah Bahagian Perumahan Negeri bercadang untuk mengadakan 
projek perumahan secara sewa bagi golongan yang pendapatan 
rendah? Apakah projek-projek yang telah dikenalpasti untuk 
tujuan ini? Berapakah kadar sewa yang dikenakan? 

7. Adakah Kerajaan Negeri bercadang untuk mengujudkan Lembaga 
Pembangunan Perumahan Negeri bagi Negeri Pulau Pinang? Sila 
berikan butir-butir. 

8. Bagaimanakah penglibatan Negeri Pulau Pinang dalam Persidangan 
PATA yang akan dianjurkan oleh Malaysia tahun depan? Apakah 
aturcara-aturcara istimewa yang telah dicadangkan? Berapakah 
peruntukan yang akan dibelanjakan? 

9. Adakah Kerajaan Negeri telah melaksanakan projek perumahan 
kos rendah di bawah rancangan pengswastaan? Dimanakah projek 
projek tersebut, berapakah bilangan unit yang akan dibina dan 
bilakah projek-projek itu dijangkakan siap? Berapakah harga bagi 
unit rumah yang dibina di bawah rancangan pengswastaan dan 
berapakah ansuran bulanan yang perlu dibayar? 

VIII. Y.B. Encik Teoh Kooi Sneah bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri: 

1. Adakah Y.A.B. Ketua Menteri sedar tentang keadaan jalan-jalan di 
seluruh Seberang Perai Selatan, terutamanya Jalan Bukit Panchor, 
Jalan Permai, Jalan Che' Amat/Jalan Atas di Pekan Nibong Tebal, 
Jalan Gharry Kuchi, Jalan Kampung Valdor, Jalan Tasek dari 
Simpang Ampat hingga ke Junjong dan Jalan Besar dari Nibong 
Tebal hingga ke Permatang Keling, begitu buruk sekali dalam tem 
poh 4 bulan kebelakangan ini? Dalam pada itu nampaknya tidak 
pula sebarang tindakan diambil oleh mana-mana pihak yang ber 
tanggungjawab. Keadaan jalan-jalan yang begitu buruk telah me 
nyebabkan berlakunya beberapa kemalangan, yang ada di antara 
nya telah terkorban. Bagi mengelakkan berlakunya kemalangan 
kemalangan seperti yang berkenaan yang terlibat secara langsung 
supaya mengambil tindakan segera membaiki jalan-jalan tersebut? 

2. Adakah Y.A.B. Ketua Menteri sedar mengenai masalah bekalan air 
dan elektrik di Seberang Perai Selatan yang serngkali terganggu 
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ataupun tergendala? Jika ya, ekoran daripada itu, apakah langkah 
langkah yang boleh diambil oleh pihak-pihak yang berkenaan bagi 
mengawal dan seterusnya mengatasi masalah-masalah tersebut dari 
pada terus berulang lagi? 

3. Adakah Y.A.B. Ketua Menteri sedar bahawa Majlis Perbandaran 
Seberang Perai (M.P.S.P.) sekarang ini telah mengenakan satu syarat 
baru iaitu 'Kaedah-kaedah Perancangan Bandar d~n D~sa (M), 
1985' di bawah Seksyen 21 ( 1) terhadap semua permohonan bagi 
tujuan-tujuan sepertimana tersebut di bawah ini untuk mendapat 
kan persetujuan daripada pemilik-pemilik tanah yang berjiran: 

- 

a) 

b) 
c) 
d) 
e) 

f) 

Memecah sempadan tanah. 

Menyatukan tanah-tanah. 

Membuat perubahan yang matan dalam penggunaan tanah. 

Membuat perubahan yang matan dalam penggunaan bangunan. 

Mendirikan sebuah rumah baru samada di atas tanah kosong 
ataupun menggantikan sebuah rumah/bangunan yang sediada 
di atas sesuatu tanah. 

Menjalankan sesuatu tambahan atau pindaan ke atas sesuatu 
bangunan. 

Disamping itu didapati Majlis-majlis Perbandaran yang lain tidak 
inengenakan sama sekali sebarang syarat atau kaedah-kaedah 
seperti mana yang disebutkan. Dengan perlaksanaan syarat-syarat 
atau kaedah-kaedah tersebut oleh Majlis Perbandaran Seberang 
Perai itu adakah Y.A.B. Ketua Menteri sedar tentang banyaknya 
masalah, kesulitan serta kesukaran yang sedang dan akan terus di 
hadapi oleh pemilik-pemilik tanah yang hendak memajukan tanah 
mereka? Jika ya, adakah Y.A.B. Ketua Menteri bercadang untuk 
meminta pihak Majlis Perbandaran Seberang Perai mengkaji semula 
prosedur ini? 

4. Adakah Y.A.B. Ketua Menteri sedar bahawa kerajaan pernah ber 
cadang hendak membina sebuah jambatan yang merentani Sungai 
Krian di Tanjung Berembang? Jika ya, bilakah cadangan tersebut 
akan dilaksanakan? Jika tidak, apakah sebabnya? 

5. Disebabkan pembinaan jalan yang agak tinggi serta lencongan 
lencongan yang kurang sesuai di Jalan Besar By-Pass Sungai Bakap 
secara langsung menyebabkan banjir kerap berlaku di sekitar 
kawasan Pekan Sungai Bakap, apabila musim hujan. Punca utama 
berlakunya banjir ini adalah disebabkan air tidak dapat mengalir 
dengan baik. 

Adakah Y.A.B. Ketua Menteri sedar yang masalah banjir ini secara 
- 
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langsung menimbulkan kesusahan kepada penduduk-penduduk di 
kawasan ini? Jika ya, apakah langkah-langkah segera yang akan di 
ambil bagi mengatasinya? 

6. Adakah Y.A.B. Ketua Menteri sedar di Seberang Perai Selatan ter 
dapat beberapa batang jalan tanah merah, yang telah dibina oleh 
kerajaan selepas Pilihanraya Umum 1978 bagi kemudahan pen 
duduk-penduduk tempatan? Jalan-jalan yang dimaksudkan adalah: 

1. Dari Padang Lalang ke Kepala Gajah. 

2. Dari Lima Kongsi ke Badak Mati. 

3. Dari Changkat Daim ke Sempah. 

4. Dari Sempah ke Sungai Kecil. 

5. Dari Bagan Buaya ke Ladang Changkat/Changkat Baroh. 

6. Dari Jalan Victoria ke Kampung Che' Isa. 

7. Dari Kampung Telok Sungai Kecil melalui Ampang Jajar, 
Ladang Transkrian dan keluar ke Jalan Parit Buntar. 

Bilakah agaknya kerajaan bercadang hendak mengetar serta me 
naikkan taraf jalan-jalan tersebut supaya dapat digunakan dengan 
lebih sempurna oleh para pengguna jalan? 

7. Kejadian tanah runtuh di sepanjang tebing Sungai Krian bermula 
dari bekas bangunan lbu Pejabat Polis Daerah, Seberang Perai Sela 
tan di Pekan Nibong Tebal hinggalah bertentangan dengan Tokong 
Cina di Jalan Telok Ipil, yang mana keadaan tanah yang runtuh 
agak serius dan menyebabkan beberapa rumah penduduk di se 
panjang sungai tersebut berada dalam keadaan bahaya. Adakah 
Y.A.B. Ketua Menteri sedar tentang perkara ini? Jika ya, apakah 
tindakan segera yang dapat dilaksanakan bagi menahan tanah 
tebing sungai dari terus runtuh? 

IX. Y.B. Encik Chin Nyok Soo bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri: 

1. Adakah Ketua Menteri sedar bahawa beberapa bahagian jalan dari 
SRJK (C) Kong Beng Cawangan Pusat hingga ke Paya Terubong 
dari Wisma Yatim di Jalan Thean Teik melalui Jalan Kampung 
Pisang hingga ke Paya Terubong adalah dalam keadaan buruk dan 
adakah kerajaan akan membaiki bahagian-bahagian jalan tersebut 
demi keselamatan pengguna-pengguna jalanraya? 

2. Sejak tahun 1982, berapa banyakkah jalan-jalan kampung di Kawa- 
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san Paya Terubong yang telah diambilalih oleh kerajaan? Sila beri 
nama-nama jalan berkenaan dan adakah kerajaan akan mengambil 
alih jalan-jalan kampung yang lain di Kawasan Paya Terubong pada 
masa akan datang? 

3. Adakah Y.A.B. Ketua Menteri sedar bahawa beberapa bahagian 
jalan dari rumah No. 606 sehingga 606-M yang berhampiran de 
ngan perhentian bas Jalan Air ltam adalah dalam keadaan buruk 
dan apabila hujan air dari lopak-lopak akan terpercik ke dalam 
kedai disebabkan oleh kenderaan yang melalui jalan itu dan me 
rosakkan barang-barang? Jika ya, bolehkah kerajaan akan mem 
baiki bahagian jalan ini? 

X. Y.B. Dr. Khoo Soo Kheng bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri: 

1. Berapa banyakkah pusat pembayaran setempat yang memberi 
perkhidmatan di Pejabat Daerah, Sungai Jawi? Adakah beliau 
sedar bilangan pusat yang banyak akan mengakibatkan pembazir 
an tenaga manusia dan tidak selaras dengan kempen jimat-cermat 
yang dilancarkan oleh kerajaan? Jika ya, apakah tindakan yang 
akan diambil bagi mengurangkan tenaga-manusia yang berlebihan 
itu? 

2. Adakah Pengarah Jabatan Kerja Raya Pulau Pinang telah me 
nerima arahan dari Menteri Kerjaraya yang menetapkan supaya 
lopak-lopak jalan mesti diturap dalam tempoh masa 24 jam se 
telah aduan diterima? Adakah arahan ini telah dipatuhi dengan 
sepenuhnya di negeri Pulau Pinang? Mengapakah keadaan buruk 
di kebanyakan jalan di Seberang Perai terus dibiarkan walaupun 
banyak aduan telah dikemukakan kepada pihak berkuasa yang 
berkenaan? Adakah tindakan segera akan diambil untuk menurap 
jalan-jalan tersebut? Jika tidak, mengapa? 

3. a) Adakah beliau sedar kawasan di rumah koperasi keretapi, 
Simpang Ampat, dan beberapa kawasan di Jabatan Haiwan, 
Air Lintas, Changkat, Sekolah Methodist, Kampong Tong 
Hai dan Taman Sentosa di Seberang Perai Selatan dilanda 
banjir pada 13.11.19852 

b) Jika ya, adakah kerajaan telah mengenalpasti punca-punca 
yang mengakibatkan banjir di kawasan-kawasan tersebut di 
atas dan apakah tindakan susulan yang telah diambil? 

c) Jabatan kerajaan yang manakah yang bertanggungjawab atas 
pembersihan dan penyelenggaraan longkang-longkang mon 
sun mulai dari Sekolah Methodist, melalui Taman Sri Nibong 
dan Taman Sentosa, hinggalah ke Pejabat Pos, Nibong Tebal? 
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Adakah Y.A.B. Ketua Menteri sedar jabatan yang berkenaan 
kurang mengambilberat terhadap penyelenggaraan longkang 
longkang monsun itu menyebabkan ia sentiasa tersumbat 
dan dipenuhi oleh lumpur, sampah-sarap dan rumput-rampai? 

4. a) Berapakah jumlah bilangan kampung-kampung baru terdapat 
di negeri Pulau Pinang? 

b) Adakah Kerajaan Negeri dibekalkan dengan butir-butir lanjut 
mengenai strategi pembangunan kampung-kampung baru 
yang telah dilancarkan oleh Kerajaan Persekutuan dan apakah 
strategi pembangunan ini? 

c) Di bawah strategi pembangunan ini, berapa banyakkah per 
untukan yang telah dikhaskan bagi setiap kampung baru di 
negeri Pulau Pinang? 

d) Apakah langkah-langkah yang akan diambil oleh Kerajaan 
Negeri untuk menampung strategi pembangunan ini? 

B. BERTULIS 

I. Y.B. Tuan Haji Yahaya bin Ahmad bertanya kepada Ketua Menteri: 

1. Bilakah Pejabat Daerah dan Tanah, Daerah Barat Daya akan dibina 
- bagi menggantikan bangunan lama yang ada sekarang? 

2. Adakah Kerajaan sentiasa mengawasi jalan-jalan bukit di Telok 
Kumbar, Telok Bahang bagi mengatasi jalan dan tebing runtuh 
seperti yang telah berlaku di atas bukit dari Telok Kumbar ke 
Balik Pulau? 

3. Adakah Kerajaan merancang untuk membina rumah rehat Kera 
jaan di kemuncak Bu kit Jalan Tun Sardon bagi kegunaan masyara 
kat Balik Pulau dan Pulau Pinang amnya? 

Sekiranya tidak, adakah Kerajaan bercadang untuk mengswastakan 
projek ini? 

4. Adakah Kerajaan sedar bahawa terdapat pengusaha atau pemaju 
membuang batu-batu besar di rezab Jalan Paya Terubong dan 
dengan perbuatan ini akan mengakibatkan berlakunya banjir dan 
kerajaan terpaksa mengeluarkan belanja besar apabila tanah ini 
hendak dimajukan bagi projek perumahan pada masa akan datang? 

5. Bilakah bairup di pintu masuk ke Kuala Sungai Pinang yang telah 
tumbang akan dibina semula? 
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6. Bilakah Kerajaan hendak mengorek Sungai Ayer Puteh dan Paya 

Chow di Batik Pulau bagi mengelakkan banjir dan air bertakung? 

7. Bilakah Kerajaan akan membina empangan konkrit bagi meng 
gantikan ban buluh di rumah pam air Pokok Kenanga Sungai Titi 
Teras, Batik Pulau? 

8. Apakah syarat-syarat yang dikenakan kepada penender bagi mem 
bersihkan resab jalan dan berapakah lamanya tempoh yang diberi 
bagi sesuatu pembersihan? 

9. Berapakah perbelanjaan bagi memperbaiki Jatan Tun Sardon, Balik 
Pu tau mengikut pecahan berikut: 

(a) Tanah runtuh 
(b) Pecahan Jalan 
(c) 
(d) 

10. Berapakah perbefanjaan yang dikeluarkan oleh Kerajaan untuk 
membaiki Jalan Tun Sardon, Balik Pulau bagi tahun-tahun: 

(a) 1982 
(b) 1983 
(c) 1984 
(d) Hingga Oktober, 1985? 

11. Y.B. Dr. Tan Chong Teik bertanya kepada Ketua Menteri:- 

1. Apakah cadangan-cadangan daripada pihak Jawatankuasa Rayuan 
Cukai Tanah Negeri mengenai kenaikan Cukai Tanah bagi tahun 
19852 

2. Apakah rancangan dan projek-projek yang sedang diusahakan 
untuk tujuan menggalakkan pelancongan di Pulau Pinang? 

Bitakah rancangan-rancangan dan projek-projek berkenaan akan 
dilaksanakan? 

3. Bolehkah Y.A.B. Ketua Menteri nyatakan dan senaraikan: 

(a) jalan-jalan di keseluruhan perumahan kawasan Sungai Nibong 
yang belum diambilalih oleh Kerajaan sepertimana soalan 
yang telah saya kemukakan terdahulu di Mesyuarat Dewan 
Undangan Negeri pada 8 Julai, 1985 yang lalu? 

(b) Bilakah jalan-jalan yang belum diambilalih itu akan diambil 
alih oleh Kerajaan? 

Pemaritan 
Tembok dan tebing jalan? 
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4. Bolehkah Y.A.B. Ketua Menteri nyatakan bilakah simpang di 

Pekan Relau akan ditar dan lampu trafik didirikan bagi memboleh 
kan penduduk-penduduk Relau masuk ke Pekan Relau? 

5. Bolehkah Y.A.B. Ketua Menteri nyatakan dan senaraikan: 

(a) kawasan-kawasan baniir di Negeri Pulau Pinang semasa banjir 
yang berlaku pada bulan Oktober, 1985 baru-baru ini? 

(b) Bagaimanakah banjir tersebut berlaku? 

(c) Apakah tindakan yang sedang diambil oleh Pihak-pihak Yang 
Berkuasa untuk mengelakkan masalah banjir pada masa 
hadapan? 

6. Adakah Jalan Sungai Dua di Pulau Pinang akan diperluaskan dan 
diperbaiki? 

Bilakah kerja-kerja akan dimula dan disiapkan dan bagaimanakah 
pengaliran lalulintas selepas kerja-kerja memperluaskan telah siap? 

7. Adakah Y.A.B. Ketua Menteri sedar bahawa semasa hujan lebat, 
kawasan-kawasan berikut selalunya banjir: 

(i) Pantai Jerjak 

(ii) Kebun sayur-sayuran di belakang kawasan Pesta di Lorong 
Sungai Dua. 

(iii) Persimpangan Jalan Tengah dengan Jalan Sungai Nibong. 

(iv) Pekan Relau 

(v) Luar Kawasan Zon Perdagangan Bebas Fasa I & II 

(vi) Sungai Nibong 

Jika ya, apakah sebabnya dan langkah-langkah yang sedang di 
ambil untuk mengelakkan banjir pada masa hadapan? 

8. Adakah Y.A.B. Ketua Menteri sedar bahawa parit-parit di sepan 
jang Jalan Baru Relau ke Pekan Relau dan Jalan Raya Terubong 
serta Jalan Kampong Batah, Relau semuanya tersekat dan di 
penuhi dengan lumpur dan rumput? Jika ya, bilakah kerja-kerja 
mengorek akan dilaksanakan oleh Jabatan Kerja Raya? 

Ill. Y.B. Encik Teoh Teik Huat bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri: 

1. (a) Berapakah jumlah sebenar wang dan peratus yang digunakan 
daripada peruntukan Anggaran Pembangunan yang diper- 
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untukkan dalam Belanjawan tahun 1985 setakat ini bagi 
kepala-kepala berikut: 

(i) Ketua Menteri dan Pejabat Setiausaha Kerajaan; 
(ii) Pertanian; 
(iii) Parit dan Taliair; 
(iv) Kerja Raya; 
(v) Haiwan; 
(vi) Hutan; 
(vii) Hal Ehwal Ugama; 
(viii) Kebun Bunga; 
(ix) Luar Jangka. 

(b) Berikan pecahan jumlah wang yang digunakan bagi tiap-tiap 
projek dalam tajuk-tajuk tertentu yang tersebut di atas. 

2. Berapakah jumlah wang sebenar dan peratus yang digunakan se 
takat ini bagi belanjawan mengurus daripada peruntukan dalam 
Enakmen Bekalan 1985 bagi kepala-kepala berikut: 
(i) Ketua Menteri dan Pejabat Setiausaha Kerajaan; 
(ii) Tanah dan Galian; 
(iii) Daerah dan Tanah; 
(iv) Parit dan Taliair; 
(v) Hutan; 
(vi) Kebun Bunga; 
(vii) Kedai-kedai Tuak; 
(viii) Kerja Raya; 
(ix) Hal Ehwal Agama; 
(x) Kebajikan Masyarakat; 
(xi) Perancang Bandar dan Kampong; 
(xii) Pejabat Kewangan Negeri; 
(xiii) Haiwan; 
(xiv) Pertanian. 

3. Bolehkah Y.A.B. Ketua Menteri memberitahu Dewan ini. 

(a) lokasi, keluasan, harga dan tujuan tanah-tanah Kerajaan 
Negeri yang diberimilik (alienated) kepada UDA dan agensi 
agensi Kerajaan Pusat yang lain setakat ini; 

(b) lokasi, keluasan, harga dan tujuan tanah-tanah yang diberi 
milik kepada syarikat-syarikat swasta setakat ini; dan 

(c) adakah semua tanah-tanah yang diberimilik telah digunakan 
sepenuhnya? Jika tidak, mengapa dan lokasi tanah-tanah 
yang tidak digunakan. 
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4. Bolehkah Y.A.B. Ketua Menteri memberitahu Dewan ini: 

(a) jumlah unit rumah yang telah siap dibina oleh Perbadanan 
Pembangunan Pulau Pinang sejak penubuhannya sehingga 
kini dengan memberikan lokasi dan lingkungan harga; 

(b) jumlah unit rumah yang telah siap dibina oleh Perbadanan 
Pembangunan Pulau Pinang yang masih belum dijual dengan 
memberi lokasi rumah tersebut dan beri sebab mengapa unit 
unit itu belum dijual; 

(c) kos pembinaan tidak termasuk harga tanah bagi seunit rumah 
pangsa 1 bilik, 2 bilik dan 3 bilik yang dibina oleh Perbada 
nan Pembangunan Pulau Pinang; dan 

(d) akuan keuntungan/kerugian Sahagian Perumahan Perbadanan 
Pembangunan Pulau Pinang sejak penubuhannya sehingga ini? 

5. (a) Berapa banyakkah ruang pejabat dan ruang membeli-belah 
yang telah disiapkan di blok podium dan menara KOMTAR 
setakat ini; 

(b) nyatakan jumlah bilangan tingkat dan keluasan ruangan 
pejabat dan ruang membeli-belah yang telah dijual atau 
disewa setakat ini; 

(c) nyatakan jumlah bilangan tingkat, keluasan dan harga yang 
dibayar untuk ruang pejabat yang telah dibeli oleh Kerajaan 
Negeri, Majlis Perbandaran Pulau Pinang, Kerajaan Pusat dan 
agensi-agensi Kerajaan yang lain, dengan memberi bilangan 
tingkat di mana terletaknya tiap-tiap jabatan tersebut; 

(d) nyatakan jumlah bilangan tingkat dan keluasan ruang pejabat 
dan ruang membeli-belah yang telah dibeli oleh sektor swasta; 
dan 

(e) nyatakan jumlah bilangan tingkat dan keluasan ruang pejabat 
dan ruang membeli-belah yang masih belum dijual. 

6. Bolehkah Y.A.B. Ketua Menteri memberitahu Dewan ini: 

(a) jumlah hutang-piutang yang perlu diselesaikan oleh Kerajaan 
Negeri Pulau Pinang bagi tahun ini dan jumlah sebenar wang 
yang telah digunakan oleh Kerajaan Negeri bagi menyelesai 
kan pembayaran pinjaman pada tahun ini; 

(b) projek-projek di mana pinjaman tersebut dibuat; 

(c) jumlah faedah bagi tiap-tiap pinjaman yang perlu diselesaikan 
pada tahun ini; dan 

(d) jumlah wang yang telah dibayar sebagai denda atas sebab 
kelambatan membayar balik pinjaman itu, jika ada? 
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7. (a) Berapakah jumlah kilang yang telah didirikan di lapan kawa 

san perusahaan di Negeri Pulau Pinang sejak tarikh permulaan 
penubuhan sehingga ini dengan memberi jumlah bilangan 
kilang yang didirikan bagi tiap-tiap tahun? 

(b) Berapakah jumlah bilangan kilang yang telah ditutup, jika 
ada, dalam tempoh yang sama dengan memberikan sebab 
kilang-kilang itu ditutup dan jumlah pekerja yang telah ke 
hilangan pekerjaan mereka akibat penutupan tersebut? 

8. Adakah unit-unit perumahan kos rendah yang telah siap dibina 
oleh Kerajaan Negeri dalam rancangan-rancangan perumahan Batu 
Lanchang, Paya Terubong, Jalan Mohd. Saad dan Mak Mandin 
telah diperuntukkan? Jika ya, herikan pecahan perumahan meng 
ikut kaum bagi tiap-tiap rancangan dan jika belum diperuntukkan, 
mengapa? 

9. Bolehkah Y.A.B. Ketua Menteri memberitahu Dewan ini: 

(a) bilangan unit perumahan kos rendah Kerajaan Negeri yang 
dicadang akan dibina di bawah tempoh Rancangan Malaysia 
Kelima dengan memberikan lokasi di mana unit-unit pe 
rumahan itu dibina; 

(b) jumlah wang yang diperlukan bagi membina unit-unit pe 
rumahan kos rendah tersebut; dan 

(c) bagaimanakah kumpulanwang bagi pembinaan unit-unit 
perumahan kos rendah tersebut akan diperolehi? 

10. (a) Berapakah jumlah tunggakan ansuran bulanan bagi perumah 
an kos rendah yang belum dibayar oleh penghuni-penghuni 
kepada Kerajaan Negeri setakat ini? 

(b) Apakah sebab-sebab wang tunggakan terkumpul begitu besar 
jumlahnya? 

(c) Apakah langkah-langkah yang telah dan akan diambil bagi 
mendapatkan balik tunggakan tersebut? 

11. (a) Apakah kriteria-kriteria bagi mendapatkan peruntukan unit 
perumahan kos rendah? 

(b) Berapakah markah yang diberikan kepada setiap kriteria? 

(c) Bagaimanakah sistem markah diberikan? 

12. Bolehkah Y.A.B. Ketua Menteri berikan butir-butir akaun tahunan 
setiap anak syarikat Perbadanan Pembangunan Pulau Pinang, de 
ngan memberikan keuntungan atau kerugian setiap syarikat sejak 
ditubuhkan dan apakah sebab-sebab ianya mengalami kerugian, 
jika ada? 
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13. Bolehkah Y.A.B. Ketua Menteri memberitahu Dewan ini: 

(a) jumlah wang hasil yang telah dikutip oleh Kerajaan Negeri 
bagi tahun 1985 setakat ini; dan 

(b) jumlah wang hasil yang telah dikutip bagi tahun 1985 di  
bawah kepala-kepala berikut: 
i) Premium tanah -- pemberian hakmilik; 
ii) Lesen-lesen dan permit-permit bagi mengeluarkan 

bahan-bahan batu; dan 
iii) Hasil tanah. 

14. Bolehkah Y.A.B. Ketua Menteri memberitahu Dewan ini jumlah 
bilangan permohonan untuk perumahan kos rendah yang telah di 
terima oleh Sahagian Perumahan Negeri pada tahun 1985 setakat 
ini dengan memberikan pecahan mengikut kaum? 

IV. Y.B. Dr. Sak Cheng Lum bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri: 

1. Sila senaraikan jalan-jalan lama di Butterworth yang masih belum 
diambilalih oleh J.K.R. untuk penyelenggaraan. Apakah usaha 
usaha yang dijalankan oleh Kerajaan untuk menyelesaikan masalah 
ini? Berapakah daripada jalan-jalan ini yang telah diambilalih 
dalam tahun 1985 dan jalan-jalan yang manakah akan diambilalih 
pada tahun hadapan? 

V. Y.B. Encik Liang Thau Sang bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri. 

1. Sejak pembinaan 'Interchange' lalulintas bilangan kenderaan yang 
melalui Jalan Tun Hussein Onn telah bertambah berlipat ganda. 
Akibatnya penduduk-penduduk Bandar Seberang Jaya yang meng 
gunakan persimpangan Jalan Taman Siakap untuk keluar ke Jalan 
Tun Hussein Onn menghadapi kesulitan dan bahaya. Oleh kerana 
tiada lampu isyarat di situ beberapa kemalangan telah berlaku. 
Apakah langkah-langkah yang akan diambil oleh Kerajaan bagi 
mengatasi masalah ini? 

2. Seorang Ahli Majlis Mesyuarat Kerajaan Negeri Pulau Pinang telah 
mengumumkan bahawa suatu peruntukan sebanyak $125,000.00 
telah diluluskan untuk perbelanjaan kerja-kerja mencegah banjir 
di Taman Chai Leng dan kawasan-kawasan di Seberang Perai 
Tengah. Adakah pengumuman itu benar? Jika ya, apakah langkah 
langkah pencegahan yang akan dijalankan dan bilakah kerja-kerja 
itu dimulakan? 
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3. Berapakah jumlah bilangan rumah kos rendah Kerajaan di Bagan 

Ajam, Jalan Mohamad Saad dan Mak Mandin yang masih belum 
diperuntukkan lagi dan bilakan rumah-rumah itu akan diperuntuk 
kan? 

4. Dewan ini telah diberitahu di persidangan yang lalu bahawa pihak 
Perbadanan Pembangunan Pulau Pinang tidak mempunyai seba 
rang rancangan untuk mengadakan rumah .mayat di Bandar Sebe 
rang Jaya. Bagi projek perumahan Kerajaan Negeri di Mak Mandin, 
kemudahan rumah mayat telahpun diadakan. Adakah perbezaan 
ini adalah akibat kecuaian Perbadanan Pembangunan Pulau Pinang 
dalam perancangan atau atas sebab pihak Perbadanan Pembangun 
an Pulau Pinang memikirkan kemudahan rumah mayat tidak 
begitu penting dan tidak perlu bagi penduduk-penduduk rumah 
pangsa di Bandar Seberang Jaya? 

5. Permohonan telah dibuat beberapa kali untuk mengetar jalan-jalan 
tanah di Ladang Chip Joo dan Jalan Nanas, Bukit Tengah, Sebe 
rang Perai Tengah, tetapi tidak berjaya. Apakah sebab-sebab per 
mohonan itu tidak dapat diluluskan? 

6. Mengapakah projek perumahan kos rendah di Perkampungan Juru 
belum dilaksanakan sehingga ini dan bilakah projek tersebut akan 
dimulakan? 

7. Tunggakan bayaran ansuran bagi rumah-rumah kos rendah Kera 
jaan Negeri sudah menjadi suatu masalah yang rumit. Apakah 
tindakan-tindakan yang akan diambil oleh Kerajaan terhadap 
mereka yang berhutang dan bagaimanakah kedudukan selepas 
tindakan-tindakan tersebut? 

8. Berkenaan dengan pelaksanaan kadar baru cukai tanah, 

(a) berapa ramaikah yang mengemukakan rayuan; 
(b) berapa ramaikah yang mengemukakan rayuan yang telah 

ditemudugakan; dan 
(c) apakah keputusan Kerajaan terhadap rayuan-rayuan itu? 

9. Berapa peratuskah daripada penduduk dalam negeri ini yang telah 
mendapat kemudahan bekalan elektrik? Apakah langkah-langkah 
yang akan diambil oleh piha Kerajaan untuk membantu pen 
duduk-penduduk di Kampong Telok dan Kampong Bagan Serai, 
Seberang Perai Tengah mendapat bekalan elektrik? 

VI. Y.B. Encik Song Ban Kheng bertanya kepada Ketua Menteri: 

1. Rancangan perumahan kos rendah yang mengandungi beberapa 



25 
ratus unit yang telah dirancang oleh kerajaan di Berapit, Bukit 
Mertajam telah lama tergendala pembinaannya? Adakah rancangan 
ini telah dibatalkan oleh Kerajaan? Jika ya, apakah sebab-sebab 
nya? Jika tidak, bilakah ianya akan dilaksanakan? 

2. Dalam rancangan perumahan kos rendah, adakah Kerajaan sedia 
membina bilangan rumah yang mencukupi bagi memenuhi keper 
luan rakyat negeri ini? Jika tidak, adakah kerajaan bercadang akan 
mengadakan usahasama atau mengswastakan rancangan ini supaya 
keperluan perumahan rakyat yang mendesak ini dapat dipenuhi 
dalam jangka masa yang singkat? 

3. Memandangkan Lorong Ciku, Bukit Mertajam merupakan sebatang 
jalan yang sangat penting bagi lalulintas, dan keadaannya pula 
hanyalah sebatang jalan tanah, mengapakah pihak kerajaan me 
lengah-lengahkan masa untuk menaikkan taraf jalan tersebut? 

4. Tapak pasar borong sayur-sayuran yang lama di Bukit Mertajam 
telah dikosongkan dan tapak ini berhampiran dengan padang 
bandar. Adakah Kerajaan bercadang untuk membina sebuah 
Dewan Serbaguna di tapak tersebut? Jika tidak, apakah cadangan 
Kerajaan? 

5. Rancangan pembetungan di Seberang Perai telah hampir siap; apa 
kah bayaran yang ditetapkan oleh pihak Kerajaan sekiranya sese 
buah rumah menggunakan kemudahan ini? 

6. Adakah Kerajaan Negeri sedar bahawa banyak kawasan perumahan 
di sekitar Bukit Mertajam, seperti Taman Sri Rambai, Taman 
Makok, Taman Tan Sai Gin, sentiasa banjir apabila hujan lebat? 
Jika ya, apakah yang telah dan sedang dilaksanakan oleh Kerajaan 
untuk membaiki keadaan ini? 

7. Terdapat beberapa kawasan rumah kedai dan kediaman di Bukit 
Mertajam di mana pihak Jabatan Kerja Raya tidak menjalankan 
sebarang kerja menyelenggara jalan atas alasan jalan-jalan di 
kawasan-kawasan tersebut belum diambilalih oleh pihak yang ber 
kenaan. Adakah menjadi dasar kerajaan untuk membiarkan jalan 
jalan tersebut sedemikian selama-lamanya? Adakah ini adil kepada 
penduduk-penduduk yang tinggal di situ yang juga merupakan 
pembayar-pembayar cukai? 

VII. Y.B. Encik Chin Nyok Soo bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri: 

1. Berapa jeniskah rumah yang dibina oleh Perbadanan Pembangunan 
Pulau Pinang di negeri ini untuk dijual kepada rakyat? Berapakah 
kos pembinaan dan harga jualan bagi setiap jenis? 
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2. Berikan butir-butir lanjut mengenai jumlah tuntutan elaun (ter 

masuk elaun minyak petrol, layanan dan lawatan ke luar negeri) 
bagi setiap Ahli Dewan Undangan Negeri daripada bulan Januari 
hingga 30hb. November, 1985. 

3. Adakah Mesyuarat Tindakan Daerah diadakan pada tiap-tiap bulan 
di kelima-lima Pejabat Daerah Negeri Pulau Pinang? Berikan 
butir-butir kehadiran tiap-tiap ADUN masing-masing di mesyuarat 
tersebut daripada Januari hingga 30hb. November, 1985. Siapakah 
Ahli-ahli Dewan Undangan Negeri yang langsung tidak pernah 
menghadiri mesyuarat-mesyuarat tindakan ini dalam tempoh masa 
yang tersebut di atas? Apakah tindakan yang akan diambil ter 
hadap ketua-ketua atau wakil Jabatan-jabatan Kerajaan yang tidak 
menghadiri mesyuarat bulanan Jawatankuasa Tindakan Daerah 
ini? 

5. Rang Undang-undang. 

(Ai Enakmen Perbekalan (1986), 1985. 

6. Usul-usul. 

(a) Y.A.B. Ketua Menteri mencadangkan:- 

"Bahawa Dewan ini meluluskan perbelanjaan sebanyak $62,439,430 
yang tertunjuk di dalam Anggaran Pembangunan 1986 dan menetap 
kan bahawa jumlah wang tersebut hendaklah dipergunakan bagi 
tujuan-tujuan yang ditetapkan di dalam Anggaran Pembangunan 1986 
itu." 

7. Penangguhan. 
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THIRD MEETING OF THE FOURTH SESSION OF THE SIXTH 

LEGISLATIVE ASSEMBLY, PENANG TO BE HELD ON MONDAY, 
16TH DECEMBER, 1985 AT 9.30 A.M., AT THE STATE LEGISLATIVE 

ASSEMBLY CHAMBER, LIGHT STREET, PENANG. 

ORDERS OF THE DAY 

1. Prayer. 

2. Announcements of Mr. Speaker. 

3. Presentation of Papers: 

No. 8 of 1985 -Estimates of Revenue and Expenditure of the State 
of Penang, 1986. 

No. 9 of 1985 -Development Estimates of the State of Penang, 
1986. 

No. 10 of 1985 -- Annual Report of the Penang Development Cor 
poration for the year 1984. 

No. 11 of 1985 Financial Statement of the State of Penang, for 
the year ending 31st December, 1982. 

No. 12 of 1985 -Report of the Auditor-General, Malaysia, on the 
Accounts of the State of Penang for the year 
ending 31st December, 1982. 

No. 13 of 1985 -Statement of Accounts of the Municipal Council 
Province Wellesley for the year ending 31st Decem 
ber, 1981. 

No. 14 of 1985 Report of the Penang State Scholarship Board for 
the year ending 31st December, 1983. 

No. 15 of 1985 --Report of the Penang State Minor Scholarship 
Board for the year ending 31st December, 1983. 

4. Questions: 
(A) Oral: 

(I) The Hon'ble Encik Wong Hoang Keat to ask the Hon'ble the Chief 
Minister: 

1. State the mode of awarding State Scholarships and the basic quali 
fication to qualify for these scholarships and also the number of 
scholarship holders giving the racial breakdown. 
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2. Is it true that the Government has awarded to a firm of Japanese 

experts to examine and improve our traffic system? If yes, state 
the results and costs. 

3. State the number of retrenched factory workers in the State, the 
reasons for the retrenchment and what measures has the Govern 
ment taken to control the situation? 

4. State the major aims of the KOMTA R Project and how it is bene 
fitting the State. Also state the cost of the project and when is it 
to-be completed? Is he aware that this project has inflated the cost 
of goods and price of land in the surrounding area? 

5. State the formula for allotment of Government low-cost flats. Is 
he aware the some applicants who have submitted their applica 
tions for many years have not been allotted whereas some new 
applicants without undue hardship are given priority? What steps 
have been taken to rectify this practice? 

6. State whether the Government has decided to celebrate the 
bicentenary anniversary of Penang and if yes, the estimated 
expenses to be incurred and what are the benefits of this celebra 
tion in the context of the present recession? 

7. State the number of Government cars for Government Officials 
such as EXCO Members and the Heads of Departments, the cost of 
these vehicles and also the expenditure incurred on these vehicles 
per annum. Also state the cost and the reasons for purchase of 
new vehicles for the EXCO Members. 

8. State whether the Government has the intention of taking over the 
ownership and management of the Penang Bridge. If not, what are 
the reasons? 

9. State whether he is aware of the flood problem faced by residents 
living in Jalan Pintal Tali, Lebuh Kimberley, Jalan Kuala Kangsar 
and the surrounding area. If yes, what measures have been taken 
to resolve this problem? 

( 11) The Hon'ble Encik Lim Heng Tee to ask the Hon'ble the Chief Minister: 

1. (a) How much of the idle padi land in the State have been re 
habilitated? 

(b) How much has been expended for this purpose? 

(c) How many farmers and their families have benefitted from 
this rehabilitation programme? 
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2. Does the State Government have any plan to reorganise and re 

settle isolated rural villages and kampongs, such as Kg. Manggis, 
Kuala Tasik, Gajah Mati, Kg. Junjong, Bukit Teh and others in the 
Machang Bubok area into larger, viable agricultural settlements 
based on the "mini-estate" concept in order to improve their 
socio-economic condition? 

3. How many workers in the electronic and textile industries in the 
State have been retrenched since 1984? 

(a) How many of these retrenched workers have since obtained 
alternative employment elsewhere? 

(b) In what way has the government assisted the retrenched 
workers and the economic sector as a whole? 

4. In response to my adjournment speech in the State Assembly on 
21.3.1985 concerning the temporary freeze on land applications 
in Machang Bubok Village due to a proposed government low-cost 
housing project there, the S.te Authority had promised to con 
sider, without delay, the alternative of either expediting the pro 
posed housing project or re-opening the applications for land in 
the Machang Bubok Village? 

What is the outcome of this consideration since then? 

5. Is it true that all applications for land in and around the new 
villages have been frozen temporarily pending an overall review 
and planning? 

If so, to what extent has this review and re-planning been carried 
out and when is it expected to be completed? 

6. Many leases in the new villages are due to expire in 1986. 

(a) When should the lessees apply for renewal of their leases? 

(b) How should they apply for the renewal? Can the application 
procedure be simplified so as to save on administrative cost 
and reduce inconvenience to the people? 

(c) What rates of premium will be charged? Will the government 
consider giving concessions in view of the hardship of the 
villagers? 

(d) Will the government consider granting longer lease tenure (66 
or 99 years) for all housing plots so as to give greater security 
to the lessees? 

7. Will the Government consider granting longer term leases instead 
of the yearly T.O. L on agricultural land so as to encourage the 
farmers to go into long-term investments? 
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8. Can the Hon'ble Chief Minister inform this House: 

(a) the total cost of the ten Mercedes Benz cars purchased 
recently by the State Government. 

(b) the registration numbers allotted to the said new cars; and 

(c) the cost of additional accesories installed in each of the said 
ten cars (by registration numbers)? 

9. {a) Is it true that the State Government proposes to dispose of 
all the old cars previously used by members and ex-officio 
members of the State Executive Council? If so, at what 
prices? 

(b) What was the total purchase price of the said old cars? 

(c) How much has been expended for repairs and maintenance 
for each of the said old cars, according to their registration 
numbers since their purchase? 

(d) Are all these cars repaired and maintained in workshops of 
the respective car dealers? If not, why? 

10. How many oversea trips have been made and how much expendi 
ture incurred by State Government in 1983, 1984 dan 1985? 

(Please give details of dates, destinations, purposes, number of 
participants, mentioning members of State Assembly and Officials, 
and expenditure incurred in respect of each of the trips). 

( 111) The Hon'ble Tuan Hj. Yahaya b. Ahmad to ask the Hon'ble the Chief 
Minister: 

1. Why was no State Government representative sent to the funeral 
of the late Encik Mohd. Musli bin Jaafar on 20.11.1985 at 10.00 
a.m.? He was from Kampong Solok, Telok Kumbar and was a 
member of the security forces killed in the disturbances in Baling 
recently. What award can be given to the widow and family of the 
deceased as a token of appreciation from the State Government? 

2. Is the government aware that of late floods have occurred in areas 
hitherto unaffected by floods? If yes, what measures will be taken 
to overcome this problem? 

3. Is the government aware of the objections from the public and 
voluntary organisations against the proposal to celebrate the 
Penang Bicentenary? The celebrations will only glorify the colo 
nialists and ignores the fact that Penang was developed by the 
Sultan of Kedah, according to the Sejarah Tanah Melayu? 
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4. When will the centre to sight the new moon at Pantai Acheh, 

Penang be built? 

5. When will the office of the Religious Department and the Syariah 
Court be built in the South-west district? 

6. Is the government aware that n ny road-side drains are clogged up 
with rubbish so that during heavy rains, flooding occurs such as 
the recent flooding in Sungai Burong? If so, what measures will be 
taken to overcome the problem? 

7. Is the government aware that of late, fishermen's drift nets have 
been damaged by commercial ships plying Penang waters, inspite 
of indicators to indicate the presence of the nets? 

8. What measures will the government take to ensure that rivers are 
not clogged up with rubbish and debris, especially in Balik Pulau? 
How often are rivers cleared of such rubbish? 

9. Does the government take heed of complaints from the Village 
Development and Security Committees (J.K.K.K.) regarding road 
side sign boards and poor condition of roads? 

10. When will the government build a bridge to link Kam pong Rawai 
to Kampong Nelayan, Telok Bahang? 

11. How often is a road repaired and resurfaced? 

When will Jalan Pondok Upeh be repaired and widened as this 
roas is very narrow and full of pot-holes that are a danger to light 
vehicles? 

12. How many units of the following are there in J.K.R., Balik Pulau? 

(a) Lorries 
(b) Bulldozers 
(c) Road rollers 

13. What is the staff strength in the following categories in J.K.R., 
Balik Pulau? 

(a) Engineers 
(b) Technical Assistants 
(c) Technicians 
(d) Mandores 
(e) Drivers 
(f) Labourers. 

14. I understand that the government is setting up a district J.K.R. 
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office in each of the districts in Penang. When will such an office 
be built in Balik Pulau? 

15. How many workers wil I be engaged in Pesta Pu lau Pinang through 
out the Pesta month? How many of the recently retrenched wor 
kers from the factories have been engaged to work in the Pesta 
Pulau Pinang? 

16. How many of the following categories of staff are employed in 
Dewan Sri Pinang? 

(a) General Manager 
(b) Assistant Manager 
(c) Technician 
(d) General Labourer 
(e) Security guard and others. 

17. Has the State Government revised the State Protocol List? If so, 
why are the officers and people concerned not informed? 

(IV) The Hon'ble Tuan Hj. Adnan @ Isa bin Hj. Ramli to ask the Hon'ble 
the Chief Minister: 

1. If idle land to be rehabilitated were subsequently planted with 
sugar cane, maize or vegetables, will these qualify for government 
assistance similar to that for padi? 

2. The rapid development in Prai and Seberang Jaya could possibly 
pollute Sungai Perai and Sungai Juru. What measures can the 
government take to ensure that such pollution does not occur? 

3. To uplift the Muslims in the State, will the government: 

(a) take over all the religious schools; and 

(b) increase the allowances paid to the mosque officials? 

4. When will work to beautify Ampangan Jajar begin? Is the State 
Government prepared to turn Ampang Jajar into a tourist attrac 
tion in Seberang Perai? 

(V) The Hon'ble Tuan Haji Jusoh @ Yusoff Hilmi bin Haji Shafie to ask the 
Hon'ble the Chief Minister: 

1. Is the State Government aware that the road from Simpang Tiga 
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Keling, Pokok Sena up to Simpang Tiga Penanti is in a bad state of 
disrepair? Pot holes have not been properly covered up causing the 
road to be uneven. 

2. How many people have been given temporary occupation licences 
in Kampong Tok Jawa, Kampong Baru, Labuh Banting and Kam 
pong Cegar? 

(a) How many of these people have applied for alienation from 
the government? 

(b) When will the government issue grants to the applicants? 

(c) What will be the estimated premium cost per acre of the 
land? 

3. Are there any more government low-cost housing units that are 
still unoccupied and why? If so, state the number and location of 
such.units. 

4. Is the government aware that during the rainy season, many areas 
in Penang are flooded? Has the government provided any financial 
allocation to deepen roadside drains and rivers and dig more drains 
to prevent flooding? 

5. When will the earth road built many years ago in Jalan Padang 
Cempedak to Tasek Gelugor be tarred? 

6. What is the acreage of idle land rehabilitated according to district? 

7. (a) What is the number of farmers who have applied to partici 
pate in the fattening-of-cattle project to date? 

(b) How many heads of cattle have been distributed to the 
applicants? 

(c) What is the progress achieved by the farmers involved in the 
project? 

8. Have the fresh-water prawn fry been released into the Perai River 
to improve the livelihood of people living in the area? 

9. Has the government any plan to review the position of Kampong 
Development and Security Committee members who have contri 
buted towards the peace and progress of the state by increasing 
their allowances and providing free medical treatment in second 
class wards of government hospitals? 

10. When will construction of the Kadhi's office begin in districts 
where land have been acquired such as Kepala Batas and Balik Pulau? 
What is the position of the district Kadhi's office in Butterworth 
and Nibong Tebal? 
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(VI) The Hon'ble Encik Teoh Teik Huat to ask the Hon'ble the Chief 

Minister: 

1. (a) What is the number of Mercedes Benz 230E cars purchased 
by the State Government for its EXCO members, State Legis 
lative Assembly Speaker and the State Secretary? 

(b) When did the State Government place the order for these 
cars and when did it take delivery of the cars? 

2. (a) Can the Hon'ble the Chief Minister release to this House the 
report of the seven-member committee set up by the Muni 
cipal Council to investigate into the Sungei Nibong Kecil 
squatters problem which was submitted to the State Govern 
ment on 1.7.1985? 

(b) What is the State Government's stand on the Sungei Nibong 
Kecil squatters problem? 

(c) What action has been taken or will be taken by the State 
Government to solve the Sungei Nibong Kecil squatters 
problem? 

3. Is the Honourable the Chief Minister aware that a policy decision 
has been taken that illegal squatter houses built before 23.11.1983 
will be given amnesty and will not be demolished by the State 
Authority, if so: 

(a) Why was this policy decision taken? 

(b) On what basis was 23.11.1983 chosen as the deadline? 

(c) When was this policy decision taken? 

(d) Who made this policy decision? 

4. (a) State the number of applications for alienation of State land 
by members of the public received by the State Government 
for the year 1957, 1958, 1975 and 1976. 

(b) Give the names of the applicants; 

(c) the date of the respective land application and the date of 
approval or rejection of these applications; 

(d) the location and the size of the respective land alienated; and 

(e) the price paid for the land by each successful applicants. 

5. Is the Honourable the Chief Minister aware that the Member for 
Tanjong Bungah in response to an oral question raised by me in 
the meeting of the State Legislative Assembly on 8.7.1985 catego 
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rically stated that the State Government will be celebrating the 
bicentennary of its founding next year? If so, why has the State 
Government deviated from celebrating the bicentennary of its 
founding to that of celebrating the Penang Heritage Festival? 

6. (a) How long has the post of President of the Maj I is Perbandaran 
Seberang Perai been left vacant and how long has th, State 
Financial Officer been acting as its President? 

(b) What is the cause for the delay in appointing a President for 
the Majlis Perbandaran Seberang Perai? 

(c) Will the Honourable the Chief Minister consider appointing a 
Chinese to the post of President of the Majlis Perbandaran 
Seberang Perai? 

7. What progress has been made so far by the committee set up to 
look into the appeal by the public against the high increase in quit 
rent? 

8. In view of the fact that so long as the annual royalty of $10,000/ 
is paid to Kedah State, it will always imply that Penang State is 
still a part of Kedah. As such can the Honourable the Chief Mini 
ster inform this House whether the State Government will ask the 
Federal Government to do· away with this colonial legacy of pay 
ing the annual royalty of $10,000/- to Kedah for the lease of 
Penang? 

9. State the amount of money spent by the State Government on the 
Prime Minister's visit to the State of Penang in August this year, 
giving breakdown figures of the expenditure. 

10. State the amount of money spent by the State Government for 
the Hon'ble Chief Minister's medical treatment overseas this year. 

11. Is the Honourable the Chief Minister aware that tenants living in 
houses along Magazine Road and the surrounding areas acquired 
by the State Government for the KOMT AR development project 
are being asked to enter into a tenancy agreement with the State 
Government? If so, give the reasons why such a tenancy agree 
ment is necessary? 

12. (a) How many out of 105 applicants who had applied for low 
cost housing units in 1976 and earlier and who had been 
interviewed by the State Housing Division in February this 
year have been allocated low-cost housing units? 

(b) What will happen to the remainder of these applicants yet to 
be allocated low-cost housing units? 



36 
13. (a) How much direct funds have been allocated and expanded by 

the State Government for the promotion of tourism in the 
State of Penang from 1980 until to date? 

(b) What are the tourism projects. implemented by the State 
Government from 1980 until to date in the State of Penang? 

(c) What plans has the State Government drawn up for the 
development of tourism in the State? 

14. Is the Honourable the Chief Minister aware that members of the 
public are allowed to purchase more than one PDC-built housing 
unit and those who already own houses are allowed to purchase 
these PDC-built housing units? If so, what is the rationale behind 
this move by the PDC? 

15.. Is the Honourable the Chief Minister aware that the 11 families of 
about 50 people who were previous residents of the subsequent 
collapsed houses at Victoria Street are still staying at the Penang 
Youth Centre Community Hall since 22.4.1984? If so, can the 
Honourable the Chief Minister inform this House why nothing has 
been done by the State Government to date to assist these affec 
ted families despite their appeals to the State Housing Chairman, 
the Member for Sungei Pinang, for low-cost housing units and the 
assurance given by him that he will look into the matter? 

16. Is the Honourable the Chief Minister aware that the tenant who 
operates a coffeeshop and also staying at No. 146, Magazine Road 
who was asked to vacate his premises in July last year with a 
written promise by the PDC that he wiil be rehoused and given a 
shop lot at the Batu Lanchang housing scheme when it is ready for 
occupancy has yet to be allocated a unit after 16 months? If so, 
can he inform this House what is the cause of delay in this matter 
and when will-the written promise made by the PDC be honoured? 

(VI I) The Hon'ble Dr. Sak Cheng Lum to ask the Hon'ble the Chief Minister:- 

1. (a) Is the State Government aware that the flooding problem in 
Butterworth is getting more and more serious year by year? 
When is the State Government implementing the Master 
Drainage Plan for Butterworth? Will the Master Drainage Plan 
be included in the Fifth Malaysia Plan for implementation? 

(b) How much funds were approved by the State Government 
recently for relief measures to alleviate the flooding problem? 
How much funds were allocated for Butterworth? What are 
the projects identified for Butterworth and when will these 
projects be implemented? 
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2. Is the Government aware that Jalan Raja Uda in Butterworth has 

not been resurfaced for many years and is now very uneven and 
full of potholes? Has the Government any plans to resurface this 
road in the near future? How much funds would be required to 
resurface the whole of Jalan Raja Uda? 

3. Will the Governme authorities concerned consider reverting the 
one-way traffic system at Jalan New Ferry, Jalan Assumption, 
Jalan Bg. Dalam back to two-way traffic now that the Penang 
Bridge is opened and the traffic at these roads has been very much 
reduced? If yes, when will this be implemented? If no, what are 
the reasons for not doing so? 

4. What is the purpose of holding the Penang Festival next year? 
What are the various programmes that have been planned? 

5. Is the Government aware that the poor condition of the roads in 
the Mak Mand in Industrial Estate has not improved despite the 
problem having been raised in the State Assembly before and 
numerous complaints been made to the Government authorities 
concerned? What plans does the Government have to improve 
these roads? Have any funds been allocated? 

6. Has the State Housing Division any plans to introduce rental 
housing in Penang to cater for the very low-income group? Are 
there any projects which have been identified for such a purpose? 
What sort of rental rates will be charged? 

7. Is the State Government planning to establish a State Housing 
Development Board? Please give details. 

8. How will Penang be involved in the PATA Conference which will 
be hosted by Malaysia next year? Are there any special programmes 
which will be planned? How much funds will be involved? 

9. Has the Government started on any low-cost housing project 
under the privatisation programme? What are the projects, how 
many units and when will they be completed? How much will a 
low-cost unit built under the privatisation programme cost and 
what will be the monthly instalment payment? 

(VI 11) The Hon'ble Encik Teoh Kooi Sneah to ask the Hon'ble the Chief 
Minister: 

1. Is the Hon'ble the Chief Minister aware that the roads in Seberang 
Perai Selatan especially Jalan Bukit Panchor, Jalan Permai, Jalan 
Che' Amat/Jalan Atas in Nibong Tebal town, Jalan Gharry Kuchi, 
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Jalan Kampong Valdor, Jalan Tasek from Simpang Ampat town to 
Junjong and Jalan·Besar from Nibong Tebal to Permatang Keling 
are in bad state in the last 4 months? No action has been taken to 
repair the roads by the relevant authorities. The poor condition of 
the roads have caused many road accidents some of which have 
resulted in deaths. To prevent more such accidents occuring, will 
any directives be issued to the authority concern to take imme 
diate action to repair the roads? 

2. Is the Hon'ble the Chief Minister aware that the water and electri 
city supply in Seberang Perai Selatan are frequently disrupted? 
If so, what steps will be taken by relevant authorities to overcome 
this problem? 

3. Is the Hon'ble the Chief Minister aware that the Municipal Council 
Seberang Perai has imposed new conditions i.e. Town and Country 
Planning Regulations 1985 under section 21 ( 1) to applications 
such as listed below to obtain prior agreement from adjoining 
landowners. 

(a) Division of land. 
(b) Amalgamation of land. 
( c) Change of land use. 
(d) Change of use of building. 
(e) Building house on vacant land or rebuilding house on the 

land. 
(f) Renovation of house. 

In addition the other Municipal Councils have not imposed similar 
conditions such as mentioned above. With the imposition of the 
said conditions by the Municipal Council Seberang Perai is the 
Chief Minister aware of the problems and hardship the land owners 
will face in developing their land? If so, does the Hon'ble the Chief 
Minister plan to request the Municipal Council to review and re 
consider the imposition of the conditions? 

4. Is the Hon'ble the Chief Minister aware that the government had 
planned to build the bridge over Sungai Kerian in Tanjong Berem 
bang? If so, when will the plan be implemented? If not why not? 

5. Due to the high level of the road and also the many bends in he 
Jalan Besar bypass in Sungai Bakap, flooding often occurs in the 
vicinity of Sungai Bakap town during heavy rain. Flooding is due 
mainly to the poor drainage of water. Is the Hon'ble the Chief 
Minister aware that the flooding has caused hardship to the people 
in the area? If so, what action will be taken to overcome the 
problem? 
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6. Is the Hon'ble the Chief Minister aware that there are many earth 

roads in Seberang Perai Selatan built by the government after the 
general election in 1978 to serve the local people? These roads are: 

(1) From Padang Lalang to Ke pa la Gajah. 
(2) From Lima Kongsi to Badak Mati. 
(3) From Chau«gkat Daim to Sempah. 
(4) From Sempah to Sungai Kecil. 
(5) From Bagan Buaya to Changkat Estate Changkat Baroh. 
(6) From Jalan Victoria to Kampong Che' Isa. 
(7) From Kampong Teluk Sungai Kecil to Ampang Jajar, Trans 

kerian Estate and to Jalan Parit Buntar. 

When will the government upgrade the status of the roads? 

7. Land slips have occurred along the banks of the Sungai Kerian 
beginning from the old District Police Station in Nibong Tebal 
town to the Chinese Temple in Jalan Teluk and this has 
created a dangerous. situation to some of the houses along the 
river. Is the Hon'ble the Chief Minister aware of this matter? 
If so, what action will be taken to overcome this problem? 

(IX) The Hon'ble Encik Chin Nyok Soo to ask the Hon'ble the Chief 
Minister: 

1. Is the Hon'ble the Chief Minister aware that the road from Seko 
lah Rendah Jenis Kebangsaan (C) Kong Beng Cawangan Pusat up 
to Paya Terubong and from Wisma Yatim in Jalan Thean Teik to 
Jalan Kampong Pisang up to Paya Terubong is in a bad state of 
disrepair? Will the government carry out road repairs for the safety 
of the road users? 

2. Since 1982 how many roads in Paya Terubong have been taken 
over by the government for maintenance purposes? Please state 
the names of the road and whether the government will similarly 
take over other roads in the Paya Terubong area in the future? 

3. Is the Hon'ble the Chief Minister aware that part of Jalan Air I tam 
from house No. 606 to 606-M near the bus stop is in a bad state 
and whenever it rains passing vehicles cause water from the many 
potholes to be splashed into shops and causing damage to goods? 
When will the government carry out repairs to the roads? 
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(X) The Hon'ble Dr. Khoo Soo Kheng to ask the Hon'ble the Chief Minister: 

1. How many one-stop-payment centres are there in the District 
Office in Sungai Jaw? Is the Hon'ble the Chief Minister aware that 
such large numbers of such centres are a waste of manpower and is 
not in line with the austerity campaign launched by the govern 
ment? If so, when will action be taken to reduce the wastage? 

2. Has the Penang JKR Director received any directive from the 
Works Minister to carry out road repairs within 24 hours after a 
complaint is received? Is the directive being adhered to in the 
state? Why is the poor condition of roads in Seberang Perai allow 
ed to persist although many complaints have been made to the 
relevant authority? Will prompt action be taken to resurface the 
roads? If not, why not? 

3. (a) Is the Hon'ble the Chief Minister aware that the area around 
the railway cooperative houses, Simpang Ampat and the area 
around the Veterinary Office, Air Lintas, Changkat, the 
Methodist School, Kampong Tong Hai and Taman Sentosa 
in Seberang Perai Selatan were subjected to floods in 
13.11.19852 

(b) If so, has the government identified the causes of the floods 
in the area concerned and what follow-up action will be 
taken? 

(c) Which government department is responsible for clearing and 
maintaining the many monsoon drains from the Methodist 
School to Taman Sri Nibor,g and Taman Sentosa up to the 
Post Office Nibong Tebal?. Is the Hon'ble the Chief Minister 
aware that the department concerned has not been maintain 
ing the monsoon drains satisfactorily and this has caused the 
drains to be clogged up with rubbish and lallang? 

4. (a) How many new villages are there in Penang? 

(b) Has the Penang Government been provided with details regar 
ding the strategy to develop new villages which was launched 
by the Federal Government and what is the strategy? 

(c) Under this programme how much allocation has been set 
aside for each new village in Penang? 

(d) What measures will the State Government take to implement 
this programme? 

B. Written: 
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(I) The Hon'ble Tuan Hj. Yahaya bin Ahmad to ask the Hon'ble the Chief 

Minister:- 

1. When will the new District and Land Office, South-west District 
be built to replace the old existing office? 

2. Does the government regularly monitor the hilly roads in Telok 
Kumbar, Telok Bahang to watch out for land slips as has occurred 
from Telok Kumbar to Balik Pulau? 

3. Does the government plan to build a rest house at the highest 
point on Jalan Tun Sardon for the use of the people in Balik Pulau 
and Penang? If not, will the government privatise the project? 

4. Is the government aware that there are developers who have 
caused boulders to be strewn along Paya Terubong Road and this 
has caused flooding? This will also cost the government additional 
expenditure if the land were developed for housing in the future. 

5. When will the buoy at the mouth of Sungai Pinang be replaced? 

6. When will the government deepen Sungai Ayer Puteh and Paya 
Chow in Balik Pulau to prevent flooding? 

7. When will the government build a concrete dam to replace the 
bamboo structure at the pump house at Pokok Kenanga, Sungai 
Titi Teras, Balik Pulau? 

8. Are any conditions imposed on the tenderers to cut grass on road 
reserves and what is the time period allowed for such work? 

9. What is the cost to repair Jalan Tun Sardon, Balik Pulau according 
to the following:- 
a) Land slips 
b) Damaged roads 
c) Drainage 
d) Roadside tables? 

10. How much has been expended on Jalan Tun Sarden, Balik Pulau 
for repairs for the following years:- 
a) 1982 
b) 1983 
c) 1984 
d) up to October 1985? 

( 11) The Hon'ble Encik Tan Chong Teik to ask the Hon'ble the Chief 
Minister: 
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1. What are the recommendations of the State Quit Rent Appeal 

Committee regarding the increase in Quit Rent for 1985? 

2. What plans and projects are being undertaken to promote tourism 
in Penang? 

When will the plans and projects be implemented? 

3. Can the Hon'ble the Chief Minister state and list: 

(a) Which are roads in all the housing estates in the constituency 
of Sungai Nibong which were not taken over by the Govern 
ment prior to my question in the 8th July 1985 State Assem 
bly Sitting have been taken over now? 

(b) When will those not taken over by the Government be taken 
over? 

4. Can the Hon'ble the Chief Minister state when will the junction at 
Pekan Relau be tarred and traffic lights installed to allow the 
residents to Relau to turn into Pekan Relau? 

5. Can the Hon'ble the Chief Minister state and list: 

{a) Those areas that were flooded in the State of Penang during 
the big flood in October 1985? 

(b) Why did the flood occur? 

(c} What measures are being taken by the authorities to alleviate 
or prevent future flooding? 

6. Will Jalan Sungai Dua in Penang Island be widened and improved? 
When will work commence and be completed and what will be the 
flow of traffic after completion of the widening? 

7. Is the Hon'ble the Chief Minister aware that during heavy rainfall, 
the following areas are usually flooded: 
( i) Pantai Jerjak 
{ii) Vegetable farms behind the Pesta site in Lorong Sungai Dua. 
{iii) Jalan Tengah junction with Jalan Sungai Nibong 
{ iv) Pekan Relau 
(v) Outside Free Trade Zone Pbases I & II 
(vi) Sungai Nibong 

What is the cause and what measures are being taken to prevent 
future flooding? 
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8. Is the Hon'ble the Chief Minister aware that the roadside earth 

drain from Relau New Road to Pekan Relau and that along Jalan 
Paya Terubong and Jalan Kampung Batah Relau are all clogged up 
with debris and earth? 
When will digging work be carried out by J.K.R.? 

(111) The Hon'ble Encik Teoh Teik Huat to ask the Hon'ble the Chief 
Minister: 

1. (a) State the actual amount of money and the percentage utilised 
to date out of the Development Estimates allocated in the 
1985 Budget for the following headings: 
(i) Chief Minister and State Secretariat; 
( ii) Agriculture; 
(iii) Drainage and Irrigation; 
(iv) Public Works; 
(v) '·terinary; 
(vi) Forestry; 
(vii) Religious Affairs; 
(viii) Botanical Garden; 
(ix) Contingencies. 

(b) Give the breakdown of the money utilised on the respective 
projects for the abovesaid individual headings. 

2. State the actual amount of money and the percentage utilised 
todate for operating expenditure allocated in the 1985 Supply Bill 
for the following headings: 

(i) Chief Minister and State Secretariat; 
(ii) Lands and Mines; 
(iii) District and Land; 
(iv) Drainage and Irrigation; 
(v) Forestry; 
(vi) Botanical Garden; 
(vii) Toddy Shops; 
(viii) Public Works; 
(ix) Religious Affairs; 
(x) Social Welfare; 
(xi) Town & Country Planning; 
(xii) State Financial Office; 
(xiii) Veterinary; 
(xiv) Agriculture. 

3. Can the Hon'ble the Chief Minister inform this House: 

(a) the location, size, price and purpose of State land alienated 
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to UDA and other Federal Government agencies todate; 

(b) the location, size, price and purpose of State land alienated 
to private companies todate; and 

(c) whether all land alienated have been fully utilised; if not, 
why and the location of the land not utilised. 

4. Can the Hon'ble the Chief Minister inform this House: 

(a) the number of housing units built and completed by PDC 
since its inception todate, giving their locations and the price 
range; 

(b) the number of housing units built and completed by PDC yet 
to be sold, giving their locations and the reason why it has 
yet to be sold; 

(c) the cost of the construction per unit of its 1 room, 2 rooms 
and 3 rooms flat minus land cost; and 

(d) the profit/loss account of the PDC Housing Division since its 
inception todate. 

5. (a) State the total office and shopping space in the podium and 
the tower block in KOMTAR which had been completed; 

(b) state the number of floors and the size of the office and 
shopping space taken up todate; 

(c) state the number of floors, the size and the price paid for the 
office space taken up by the State Government, the Federal 
Government, Municipal Council and the other Government 
Agencies, giving the numbers of the floor where the respec 
tive departments are situated; 

(d) state the number of floors and the size of these offices and 
shopping spaces taken up by the private sector; and 

(e) state the number of floors and the size of these offices and 
shopping spaces yet to be taken up. 

6. Can the Hon'ble the Chief Minister inform this House: 

(a) the amount of debts the State Government is supposed to 
service this year and the actual total amount of money 
utilised todate by the State Government for the service of 
loans this year; 

(b) the respective projects these loans were taken for; 

(c) the amount of interest for the respective loans to be serviced 
this year; and 
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(d) the amount paid as fines for late repayment of loans, if any. 

7. (a) Whatare the number of factories set up in the 8 Industrial 
Estates in the State of Penang since its inception, giving the 
number of factories set up year by year? 

(b) State the number of factories closed for the same perod of 
time giving reasons why these factories closed and the 
number of workers losing their job as a result of the closure. 

8. Have the low-cost housing units built and completed by the State 
Government in the following schemes at Batu Lanchang, Paya 
Terubong, Jalan Mohd. Saad and Mak Mandin been allocated? If 
so, give the racial breakdown of the allocation in the respective 
schemes and if not allocated, why? 

9. Can the Hon'ble the Chief Minister inform this House: 

(a) the number of low-cost housing units the State Government 
propose to build under the 5th Malaysia Plan period, giving 

1 their locatons; 

(b) the amount of money needed to build these low-cost housing 
units; and 

(c) how will funds for the construction of these housing units be 
obtained? 

10. (a) What is the total amount of arrears of monthly instalment 
for low-cost housing owing by the residents to the State 
Government todate? 

(b) What are the reasons for the accumulating of this huge sum 
of money in arrears? 

(c) What steps have been taken or will be taken to recover these 
arrears? 

11. (a) What are the criteria for the allocation of low-cost housing 
units? 

(b) State the number of points given to each criterion. 

(c) How is the point system awarded? 

12. Can the Hon'ble the Chief Minister state the yearly account of the 
respective PDC subsidiary companies in the State of Penang, giving 
the profit or losses of the respective companies since their incep 
tion and the reasons for the losses if any? 

13. Can the Honourable the Chief Minister inform this House: 



- 
46 

(a) The total amount of revenue collected by the State Govern 
ment for 1985 until to date; 

(b) The amount of revenue collected for 1985 for the following 
headings; 
i) Land Premium -- land alienation; 
ii) Licences and Permits for the extraction of rock materials; 
iii) Land Rent. 

14. Can the Honourable the Chief Minister inform this House the total 
number of low-cost housing applications received by the State 
Government's Housing Division for 1985 until to date, giving 
racial breakdown figures. 

(IV) The Hon'ble Dr. Sak Cheng Lum to ask the Hon'ble the Chief Minister: 

1. Please list the old roads in Butterworth which have not yet been 
taken by the J.K.R. for maintenance and thus not eligible for road 
maintenance grants. What action will the government take to 
resolve this problem? Which are the roads that will be taken over 
in 1985 and 1986? 

(V) The Hon'ble Encik Liang Thau Sang to ask the Hon'ble the Chief 
Minister:- 

1. Since the traffic interchange was built, the volume of vehicular 
traffic along Jalan Tun Hussein Onn has greatly increased. This has 
resulted in people from Seberang Jaya township encountering 
difficulty and danger whenever crossing Jalan Taman Siakap into 
Jalan Tun Hussein Onn. Accidents have occurred due to the 
absence of traffic lights at the road junction. What measures will 
the government take to overcome this problem? 

2. An Exco Member has publicly announced that an allocation of 
$125,000 has been approved for flood alleviation works in Chai 
Leng Park and other areas in Seberang Perai Tengah. Is this true? 
If so, what are the preventive measures contemplated and when 
will work begin? 

3. What is the total number of government low-cost housing units 
in Bagan Ajam, Jalan Mohamad Saad and Mak Mandin not yet 
allocated and when will these be allocated? 

4. This House was informed at the last Sitting that the Penang Deve- 

a 
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lopment Corporation has no plans to provide a funeral parlour 
in Seberang Jaya township. However, a funeral parlour has been 
provided in the State housing scheme in Mak Mandin. Was this an 
oversight on the part of the Penang Development Corporation or 
did it think that a funeral parlour was not important or necessary 
for the people in Seberang Jaya township? 

5. Many applications have been made to tar the earth roads at Chip 
Joo Estate and Jalan Nanas, Bukit Tengah, Seberang Perai Tengah 
but without success. Give reasons why the applications have not 
been approved. 

6. Why is the low-cost housing project in Juru New Village not yet 
implemented todate and when will-the project begin? 

7. The instalment arrears from government low-cost housing has 
become a major problem. What action will the government take 
against those in arrears? 

8. With regards to the new quit rent rates, 

(a) how many appeals have been made; 
(b) how many,have been interviewed; and 
(c) what decision has been made on the appeals? 

9. What percentage of the people in Penang have electricity supply? 
What action will the government take to assist the residents of 
Kampong Telok and Kampong Bagan Serai, Seberang Perai Tengah 
to obtain electricity supply? 

(VI) The Hon'ble Encik Song Ban Kheng to ask the Hon'ble the Chief 
Minister: 

1. In Berapit, Bukit Mertajam, there are government low-cost housing 
projects, involving hundreds of housing units which have not been 
implemented. Have these projects been cancelled by the govern 
ment? If so, what are the reasons? If not, when will they be imple 
mented? 

2. Can the government build sufficient numbers of low-cost housing 
units to meet the needs of the people? If not, does the government 
plan to enter into joint ventures or privatise the low-cost housing 
programme in order to meet the pressing need for housing of the 
people in the shortest possible time? 

3. In view of the fact that Lorong Ciku in Bukit Mertajam is an 
important road for traffic and the fact that it is still an earth road, 
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why is the government delaying the upgrading of the road? 

4. The site of the old vegetable wholesalers' market in Bukit Merta 
jam adjoining the town playing field is vacant. Does the govern 
ment plan to build a multi-purpose hall on the site? If not, what 
are the government plans for the site? 

5. The sewerage project in Seberang Perai is almost completed; what 
rate of payment is the government imposing for every household 
that is linked to the project? 

6. Is the government aware that many housing estates in Bukit Mer 
tajam such as Taman Sri Rambai, Taman Makok, Taman Tan Sai 
Gin are subject to floods during heavy rain? If so, what measures 
have and are being taken by the government to improve the situa 
tion? 

7. There are some housing estates in Bukit Mertajam where the roads 
are not maintained by the J.K.R. on the grounds that they have 
not been taken over. Is this official policy -- to leave the roads in 
their present state forever? Is this fair to the rate-payers who 
reside in the areas concerned? 

(VI I) The Hon'ble Encik Chin Nyok Soo to ask the Hon'ble the Chief 
Minister: 

1. How many types of houses are built by the Periang Development 
Corporation for sale to the public? What is the cost of construc 
tion and selling price of each type of unit? 

2. Give details regarding the total amount of allowance (including 
petrol allowances, entertainment and visits to foreign countries) 
claimed by each Member of the State Assembly from January to 
30 November 1985. 

3. Is the District Action Committee Meeting held every month in all 
the 5 districts in Penang? Give details regarding the attendance 
record of each Assemblyman from January to 30 November 1985. 
Who among the Assemblymen have never attended meetings of 
this Committee in the said period? What action •··ill be taken 
against the Heads of Department or representative who do not 
attend such meetings? 

5. Bills. 

(A) Supply (1986) Enactment, 1985. 
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6. Motions. 

(A) The Hon'ble the Chief Minister to move: 

"That this Assembly approves the expenditure of $62,439,430 
shown in the Development Estimates, 1986 and resolves that the 
said sum shall be applied for the purposes specified in the said 
Development Estimates, 1986." 

7. Adjournment. 
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BUTIR-BUTIR MESYUARAT YANG KETIGA BAGI PENGGAL YANG 

KEEMPA'T DEWAN UNDANGAN NEGERI PULAU PINANG YANG 
KEENAM YANG TE LAH DIADAKAN PADA 16 --18 DISEMBER, 1985, 

JAM 9.30 PAGI DI DEWAN UNDANGAN NEGERI, LEBUH LIGHT, 
PULAU PINANG 

HADIR: 

Yang Berhormat Tuan Speaker (Tan Sri Datuk Teh Ewe Lim, P.S.M., 
D.M.P.N., J.M.N.) 

Yang Amat Berhormat Ketua Menteri (Dr. Lim Chong Eu) 
Yang Berhormat Pegawai Undang-undang Negeri (Encik Mohd. Saari bin 

Yusuff) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Bertam (Datuk Haji Abdul Rahman bin Haji 

Abbas, D.M.P.N., D.J.N.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Tanjung Bungah (Datuk Khor Ngak Seng @ 

Khor Gark Kim, D.M.P.N.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Penaga (Datuk Haji Hassan bin Haji Md. Noh 

. @ Mat Noor, D.M.P.N., P.J.K.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Bagan Dalam (Datuk T. Subbiah, D.M.P.N., 

D.J.N., K.M.N., P.J.K.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Sungai Dua (Tuan Haji Mohd. Shariff bin Hj. 

Omar, P.P.T.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Sungai Pinang (Dr. Ong Hean Tee) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Ayer ltam (Encik Lee Jong Ki, K.M.N.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Bayan Lepas (Encik Mohd. Zain bin Hj. 

Omar, P.J.K., P.J.M.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Machang Bubok (Encik Lim Heng Tee, J.P.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Sungai Acheh (Datuk Haji Ahmad bin Saleh, 

D.S.P.N., P.K.T., A.M.N.) 
· Yang Berhormat Ahli Kawasan Bagan Jermal ( Dr. Sak Cheng Lum) 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Tasek Gelugor (Tuan Haji Samsuddin @ Md. 
Noor bin Ahmad, A.M.N., P.K.T., P.J.K.) 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Sungai Bakap (Encik Teoh Chung Hor @ 
Teoh Kooi Sneah, A.M.N., J.P.) 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Bu kit Tengah (Encik Liang Thau Sang, P.J.M., 
J.P.) 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Bagan Ajam (Encik Md. Yusof bin Salleh, 
A.M.N., P.K.T., P.P.N., P.J.M.) 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Sungai Nibong (Dr. Tan Chong Teik, P.J.K.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Paya Terubong · · · ncik Chin Nyok Soo) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Teluk Bahang (Tuan Haji Yahaya bin Ahmad, 

P.P.N., P.J.K., P.J.M., J.P.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Kampong Ko lam ( Encik Wong Hoong Keat) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Penanti (Tuan Haji Jusoh @ Yusoff Hilmi b. 

Hj. Shafie, A.M.N., P.K.T., P.J.K., P.J.M.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Pekan Bukit Mertajam (Encik Song Ban 

Kheng, P.J.K.) 
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Yang Berhormat Ahli Kawasan Kubang Semang (Tuan Hj. Md. Isa bin Hj. 

Ramli, P.J.K.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Bukit Tambun (Dr. Khoo Sao Kheng) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Pengkalan Kota (Encik Teoh Teik Huat) 

TIDAK HADIR: 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Bukit Glugor (Encik Karpal Singh) -- di 
gantu ng di bawah Peraturan Mesyuarat 51 ( 1 ) . 

TURUT HADIR: 

Setiausaha Dewan Undangan Negeri (Encik Wong Hin Fatt, P.J.K., P.J.M.) 
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Dewan mula bersidang pada jam 9.30 pagi. 

1. DOA. 

2. PENGUMUMAN OLEH TUAN SPEAKER. 
Tuan Speaker meminta Dewan untuk bertafakkur selama dua 

minit sebagai satu tanda penghormatan kepada Allahyarham Tun Sardon bin 
Haji Jubir, bekas Yang diPertua Negeri Pulau Pinang, yang telah meninggal 
dunia pada 14 Disember, 1985, di Kuala Lumpur. 

3. MEMBENTANGKAN RISALAH-RISALAH 
Risalah-risalah yang berikut dibentangkan di atas meja Dewan:- 

Bil. 8 Tahun 1985 -- Anggaran Hasil dan Perbelanjaan Negeri, Pulau 
Pinang, 1986. 

Bil. 9 Tahun 1985 - Anggaran Pembangunan Negeri Pulau Pinang, 
1986. 

Bil. 10 Tahun 1985 -Laporan Tahu nan Perbadanan Pembangunan 
Pulau Pinang bagi tahun 1984. 

Bil. 11 Tahun 1985 -- Penyata Kewangan Negeri Pulau Pinang bagi 
tahun berakhir 31 Disember, 1982. 

Bil. 12 Tahun 1985 -- Laporan Ketua Audit Negara, Malaysia, mengenai 
Akaun-akaun Negeri Pulau Pinang bagi tahun 
berakhir 31 Disember, 1982. 

Bil. 13 Tahun 1985 - Penyata Kira-kira Majlis Perbandaran Seberang 
Perai bagi tahun berakhir 31 Disember, 1981. 

Bil. 14 Tahun 1985 -- Laporan Lembaga Biasiswa Negeri Pulau Pinang 
bagi tahun berakhir 31 Disember, 1983. 

Bil. 15 Tahun 1985 -- Laporan Lembaga Biasiswa Kecil Negeri Pulau 
Pinang bagi tahun berakhir 31 Disember, 1983. 

4. (A) JAWAPAN-JAWAPAN MULUT KEPADA SOALAN-SOALAN 

Jawapan-jawapan kepada soalan-soalan yang telah dinyatakan terlebih 
dahulu dan juga kepada soalan-soalan tambahan adalah diberi oleh Ahli 
Kawasan Penaga (Datuk Haji Hassan bin Haji Md. Noh @ Mat Noor), Ahli 
Kawasan Tanjung Bungah (Datuk Khor Gark Kim), Ahli Kawasan Bayan 
Lepas (Encik Mohd. Zain bin Haji Omar), Y.A.B. Ketua Menteri, Ahli 
Kawasan Sungai Pinang (Dr. Ong Hean Tee), Ahli Kawasan Ayer ltam (Encik 
Lee Jong Ki), Ahli Kawasan Bertam (Datuk Haji Abdul Rahman bin Haji 
Abbas), Ahli Kawasan Sungai Dua (Tuan Haji Mohd. Shariff bin Haji Omar) 
dan Ahli Kawasan Bagan Dalam (Datuk T. Subbiah). 
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Dewan ditangguhkan pada jam 11.00 pagi. 

Dewan bersidang semula pada jam 11.30 pagi. 

Jawapan-jawapan kepada soalan-soalan mulut diteruskan oleh 
Ahli-ahli yang tersebut di atas. 

Dewan ditangguhkan pada jam 1.10 petang. 

Dewan bersidang semula pada jam 2.45 petang. 

Tuan Speaker mengumumkan bahawa masa tiga jam bagi soalan 
soalan mulut telah habis, dan menurut Peraturan Mesyuarat 26(7), mengarah 
kan supaya jawapan-jawapan bertulis diberi kepada soalan-soalan mulut 
yang belum dijawab. 

4. (B) JAWAPAN-JAWAPAN BERTULIS KEPADA SOALAN-SOALAN 

Jawapan-jawapan bertulis kepada soalan-soa'n yang telah dinyata 
kan terlebih dahulu adalah dibentangkan di atas meja Lewan. 

5. RANG UNDANG-UNDANG 

(A) Enakmen Perbekalan (1986), 1985 

Y.A.B. Ketua Menteri, dengan disokong oleh Ahli Kawasan Bagan 
Ajam (Encik Md. Yusof bin Salleh), mencadangkan Rang Undang-undang 
bernama:- 

"Suatu Enakmen bagi menggunakan sejumlah wang daripada 
Kumpulan Wang Disatukan untuk perkhidmatan bagi tahun 1986 
dan bagi memperuntukkan wang itu untuk perkhidmatan bagi 
tahun itu" 

dibacakan bagi kali yang pertama. 

Rang Undang-undang dibacakan bagi kali yang pertama. 

Y .A. B. Ketua Menteri, menu rut peruntu kan Peratu ran Maj I is· 
Mesyuarat 59, memberi kenyataan mengenai tujuannya untuk mencadang 
kan bacaan kedua Rang Undang-undang dengan serta-merta. 

Y.A.B. Ketua Menteri berucap kepada Dewan dan, dengan di 
sokong oleh Ahli Kawasan Bagan Ajam, mencadangkan Enakmen Perbekalan 
(1986), 1985 dibacakan bagi kali yang kedua. 1 

Dewan ditangguhkan pada jam 4.00 petang. 
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SELASA, 17 DISEMBER, 1985 

HADIR: 

Yang Berhormat Tuan Speaker (Tan Sri Datuk Teh Ewe Lim, P.S.M., 
D.M.P.N., J.M.N.) 

Yang Amat Berhormat Ketua Menteri (Dr. Lim Chong Eu) 
Yang Berhormat Pegawai Undang-undang Negeri (Encik Mohd. Saari bin 

. Yusuff) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Bertam (Datuk Haji Abdul Rahman bin Haji 

Abbas, D.M.P.N., D.J.N.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Tanjung Bungah (Datuk Khor Ngak Seng@ 

Khor Gark Kim, D.P.M.N.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Penaga (Datuk Haji Hassan bin Haji Md. Noh 

@ Mat Noor, D.M.P.N., P.J.K.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Bagan Dalam (Datuk T. Subbiah, D.M.P.N., 

D.J.N., K.M.N., P.J.K.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Sungai Dua (Tuan Haji Mohd. Shariff bin Hj. 

Omar, P.P.T.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Sungai Pinang (Dr. Ong Hean Tee) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Ayer I tam (Encik Lee Jong Ki, K.M.N.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Bayan Lepas (Encik Mohd. Zain bin Hj. 

Omar, P.J.K., P.J.M.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Machang Bubak (Encik Lim Heng Tee, J.P.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Sungai Acheh (Datuk Haji Ahmad bin Saleh, 

D.S.P.N., P.K.T., A.M.N.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Bagan Jermal (Dr. Sak Cheng Lum) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Tasek Gelugor (Tuan Haji Samsuddin @ Md. 

Noor bin Ahmad, A.M.N., P.K.T., P.J.K.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Sungai Bakap ( Encik Teoh Chung Hor @ 

Teoh Kooi Sneah, A.M.N., J.P.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Bukit Tengah (Encik Liang Thau Sang, 

P.J.M., J.P.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Bagan Ajam (Encik Md. Yusof bin Salleh, 

A.M.N., P.K.T., P.P.N., P.J.M.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Sungai Nibong (Dr. Tan Chong Teik, P.J.K.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Paya Terubong (Encik Chin Nyok Soo) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Teluk Bahang (Tuan Haji Yahaya bin Ahmad, 

P.P.N., P.J.K., P.J.M., J.P.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Kampong Kolam (Encik Wong Hoang Keat) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Penanti (Tuan Haji Jusoh @ Yusoff Hilmi b. 

Hj. Shafie, A.M.N., P.K.T., P.J.K., P.J.M.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Pekan Bukit Mertajam (Encik Song Ban 

Kheng, P.J.K.) 
Yang Berhormat the Member for Kubang Semang (Tuan Hajji Md. Isa bin 

Haji Ramli, P.J.K.) 
Yang Berhormat the Member for Bukit Tambun (Dr. Khoo Soo Kheng) 
Yang Berhormat the Member for Pengkalan Kota (Encik Teoh Teik Huat) 

« 
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Dewan bersidang semula pada jam 9.45 pagi. 

DOA. 

Ahli Kawasan Pengkalan Kota (Encik Teoh Teik Huat) berucap 
kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Bagan Ajam berucap kepada Dewan. 

Dewan ditangguhkan pada jam 11.00 pagi. 

Dewan bersidang semula pada jam 11.34 pagi. 

Ahli Kawasan Kubang Semang (Tuan Hj. Md. Isa bin Hj. Ramli) 
berucap kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Bukit Tambun (Dr. Khoo Soo Kheng) berucap 
kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Sungai Nibong (Dr. Tan Chong Teik) berucap 
kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Machang Bubok (Encik Lim Heng Tee) berucap 
kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Pekan Bukit Mertajam (Encik Song Ban Kheng) 
berucap kepada Dewan. 

Dewan ditangguhkan pada jam 12.54 tengahari. 

Dewan bersidang semula pada jam 2.45 petang. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal (Dr. Sak Cheng Lum) berucap kepada 
Dewan. 

Ahli Kawasan Bukit Tengah (Encik Liang Thau Sang) berucap 
kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Sungai Acheh (Datuk Haji Ahmad bin Saleh) ber 
ucap kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Teluk Bahang (Tuan Haji Yahaya bin Ahmad) ber 
ucap kepada Dewan. 

Dewan ditangguhkan pada jam 4. 15 petang. 

Dewan bersidang semula pada jam 4.40 petang. 

Ahli Kawasan Teluk Bahang meneruskan ucapannya kepada 
Dewan. 

Ahli Kawasan Sungai Pinang berucapkan kepada Dewan. 
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Ahli Kawasan Bagan Dalam berucap kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Penaga berucap kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Tanjung Bungah berucap kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Bertam berucap kepada Dewan. 

Y.A.B. Ketua Menteri berucap kepada Dewan. 

Usul dipersetujui dan Rang Undang-undang dibacakan bagi kali yang kedua. 

Rang Undang-undang dipertimbangkan sefasal demi sefasal oleh 
Dewan yang bersidang sebagai Jawatankuasa dan dipersetujui tanpa pindaan. 

Dewan bersidang semula. 

Y.A.B. Ketua Menteri melaporkan bahawa Rang Undang-undang 
telah dipertimbangkan dalam Jawatankuasa dan dipersetujui tanpa pindaan 
dan, dengan disokong oleh Ahli Kawasan Bagan Ajam, mencadangkan supaya 
Rang Undang-undang tersebut dibacakan bagi kali yang ketiga serta di 
luluskan. 

Usul dipersetujui dan Rang Undang-undang dibacakan bagi kali yang ketiga 
dan diluluskan. 

6. USUL 

(A) Usul oleh Y.A.B. Ketua Menteri: 

Y.A.B. Ketua Menteri berucap kepada Dewan, dengan disokong 
oleh Ahli Kawasan Pekan Mertajam, mencadangkan:- 

''Bahawa Dewan ini meluluskan perbelanjaan sebanyak 
$62,439,430.00 yang tertunjuk di dalam Anggaran Pembangunan 
1986, dan menetapkan bahawa wang tersebut hendaklah diper 
gunakan bagi tujuan-tujuan yang ditetapkan dalam Anggaran 
Pembangunan 1986" 

Dewan ditangguhkan pada jam 6.55 petang. 
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RABU, 18 DISEMBER, 1985 

HADIR: 

Yang Berhormat Tuan Speaker (Tan Sri Datuk Teh Ewe Lim, P.S.M., 
D.M.P.N., J.M.N.) 

Yang Amat Berhormat Ketua Menteri ( Dr. Lim Chong Eu) 
Yang Berhormat Pegawai Undang-undang Negeri (Encik Mohd. Saari bin 

Yusuff) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Bertam (Datuk Haji Abdul Rahman bin Haji 

Abbas, D.M.P.N., D.J.N.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Tanjung Bungah (Datuk Khor Ngak Seng @ 

Khor Gark Kim, D.P.M.N.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Penaga (Datuk Haji Hassan bin Haji Md. Noh 

@ Mat Noor, D.M.P.N., P.J.K.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Bagan Dalam (Datuk T. Subbiah, D.M.P.N., 

D.J.N., K.M.N., P.J.K.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Sungai Dua (Tuan Haji Mohd. Shariff bin Hj. 

Omar, P.P.T.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Sungai Pinang (Dr. Ong Hean Tee) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Ayer ltam (Encik Lee Jong Ki, K.M.N.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Bayan Lepas (Encik Mohd. Zain bin Hj. 

Omar, P.J.K., P.J.M.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Machang Bubok (Encik Lim Heng Tee, J.P.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Sungai Acheh (Datuk Haji Ahmad bin Saleh, 

D.S.P.N., P.K.T., A.M.N.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Bagan Jermal (Dr. Sak Cheng Lum) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Tasek Gelugor (Tuan Haji Samsuddin @ Md. 

Noor bin Ahmad, A.M.N., P.K.T., P.J.K.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Sungai Bakap (Encik Teoh Chung Hor @ 

Teoh Kooi Sneah, A.M.N., J.P.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Bukit Tengah (Encik Liang Thau Sang, 

P.J.M., J.P.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Bagan Ajam ( Encik Md. Yusof bin Salleh, 

A.M.N., P.K.T., P.P.N., P.J.M.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Sungai Nibong (Dr. Tan Chong Teik, P.J.K.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Paya Terubong (Encik Chin Nyok Soo) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Teluk Bahang (Tuan Haji Yahaya bin Ahmad, 

P.P.N., P.J.K., P.J.M., J.P.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Kampong Kolam (Encik Wong Hoang Keat) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Penanti (Tuan Haji Jusoh @ Yusoff Hilmi b. 

Hj. Shafie, A.M.N., P.K.T., P.J.K., P.J.M.) 
Yang Berhormat Ahli Kawasan Pekan Bukit Mertajam (Encik Song Ban 

Kheng, P.J.K.) 
Yang Berhormat the Member for Kubang Semang (Tuan Haji Md. Isa bin 

Haji Ramli, P.J.K.) 
Yang Berhormat the Member for Bukit Tambun (Dr. Khoo Soo Kheng) 
Yang Berhormat the Member for Pergkalan Kota (Encik Teoh Teik Huat) 
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TIDAK HADI R: 

Yang Berhormat Ahli Kawasan Bukit Glugor (Encik Karpal Singh) -digan 
tung di bawah Pera tu ran Mesyuarat 51 ( 1 ) . 

TURUT HADIR: 

Setiausaha Dewan Undangan Negeri (Encik Wong Hin Fatt, P.J.K., P.J.M.) 
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Dewan bersidang semula pada jam 9.40 pagi. 

DOA. 

Ahli Kawasan Bagan Jermal berucap kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Pengkalan Kota berucap kepada Dewan. 

Dewan d itangguhkan pada jam 11.30 pagi. 

Dewan bersidang semula pada 12.00 tengahari. 

Ahli Kawasan Sungai Bakap (Encik Kooi Sneah) berucap kepada 
Dewan. 

Ahli Kawasan Kubang Semang berucap kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Sungai Acheh berucap kepada Dewan. 

Dewan ditangguhkan pada jam 1.05 tengahari. 

Dewan bersidang semula pada jam 2.45 petang. 

Ahli Kawasan Penanti (Tuan Haji Jusoh @ Yusoff Hilmi b. Hj. 
Shafie) berucap kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Bukit Tambun berucap kepada Dewan. 

Dewan ditangguhkan pada jam 4.00 petang. 

Dewan bersidang semula pada jam 4.35 petang. 

Ahli Kawasan Bagan Ajam berucap kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Machang Bubok berucap kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Sungai Nibong berucap kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Kampong Kolam (Encik Wong Hoong Keat) berucap 
kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Teluk Bahang berucap kepada Dewan. 

Dewan ditangguhkan pada jam 6.15 petang. 

Dewan bersidang semula pada jam 6.20 petang. 

Ahli Kawasan Bayan Lepas berucap kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Sungai Pinang berucap kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Bagan Dalam berucap kepada Dewan. 

,. 



61 
Ahli Kawasan Penaga berucap kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Tanjung Bungah berucap kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Bertam berucap kepada Dewan. 

Y .A.B. Ketua Menteri berucap kepada Dewan. 

7. PENANGGUHAN 

Y.A.B. Ketua Menteri, dengan disokong oleh Ahli Kawasan 
Bertam, mencadangkan supaya Dewan ditangguhkan. 

Ahli Kawasan Pengkalan Kota berucap kepada Dewan. 

Ahli Kawasan Tanjung Bungah berucap kepada Dewan. 

Dewan ditangguhkan pada jam 7.50 petang. 

t.t. 
(Tan Sri Datuk Teh Ewe Lim, P.S.M., D.M.P.N., 

J.M.N.) 
Speaker, 

Dewan Undangan Negeri, 
Pulau Pinang. 
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MINUTES OF THE THI RD MEETING OF THE FOURTH SESSION OF 
THE SIXTH LEGISLATIVE ASSEMBLY, PENANG, HELD ON 16-- 18 
DECEMBER, 1985, AT 9.30 A.M. IN THE LEGISLATIVE ASSEMBLY 

CHAMBERS, LIGHT STREET, PENANG. 

PRESENT: 

The Honourable Mr. Speaker (Tan Sri Datuk Teh Ewe Lim, P.S.M., D.M.P.N., 
J.M.N.) 

The Honourable the Chief Minister (Dr. Lim Chong Eu) 
The Honourable the Legal Adviser (Encik Mohd. Saari bin Yusuff) 
The Honourable the Member for Bertam (Datuk Haji Abdul Rahman bin 

Haji Abbas, D.M.P.N., D.J.N.) 
The Honourable the Member for Tanjung Bungah (Datuk Khor Ngak Seng @ 

Khor Gark Kim, D.M.P.N.) 
The Honourable the Member for Penaga (Datuk Haji Hassan bin Haji Md. 

Noh @ Mat Noor, D.M.P.N., P.J.K.) 
The Honourable the Member for Bagan Dalam (Datuk T. Subbiah, D.M.P.N., 

D.J.N., K.M.N., P.J.K.) 
The Honourable the Member for Sungai Dua (Tuan Haji Mohd. Shariff bin 

Hj. Omar, P.P.T.) 
The Honourable the Member for Sungai Pinang (Dr. Ong Hean Tee) 
The Honourable the Member for Ayer ltam (Encik Lee Jong Ki, K.M.N.) 
The Honourable the Member for Bayan Lepas (Encik Mohd. Zain bin Hj. 

Omar, P.J.K., P.J.M.) 
The Honourable the Member for Machang Bubok (Encik Lim Heng Tee, 

J.P.) 
The Honourable the Member for Sungai Acheh (Datuk Haji Ahmad bin 

Saleh, D.S.P.N., P.K.T., A.M.N.) 
The Honourable the Member for Bagan Jermal (Dr. Sak Cheng Lum) 
The Honourable the Member for Tasek Gelugor (Tuan Haji Samsuddin @ 

Md. Noor bin Ahmad, A.M.N., P.K.T., P.J.K.) 
The Honourable the Member for Sungai Bakap (Encik Teoh Chung Hor @ 

Teoh Kooi Sneah, A.M.N., J.P.) 
The Honourable the Member for Bukit Tengah (Encik Liang Thau Sang, 

P.J.M., J.P.) 
The Honourable the Member for Bagan Ajam (Encik Md. Yusof bin Salleh, 

A.M.N., P.K.T., P.P.N., P.J.M.) 
The Honourable the Member for Sungai Nibong (Dr. Tan Chong Teik, 

· P.J.K.) 
The Honourable the Member for Paya Terubong (Encik Chin Nyok Soo) 
The Honourable the Member for Teluk Bahang (Tuan Haji Yahaya bin 

Ahmad, P.P.N., P.J.K., P.J.M., J.P.) 
The Honourable the Member for Kampong Kolam (Encik Wong Hoong 

Keat) 
The Honourable the Member for Penanti (Tuan Haji Jusoh @ Yusoff Hilmi 

b. Hj. Shafie, A.M.N., P.K.T., P.J.K., P.J.M.) 
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The Honourable the Member for Pekan Bukit Mertajam (Encik Song Ban 

Kheng, P.J.K.) 
The Honourable the Member for Kubang Semang (Tuan Hj. Md. Isa bin Hj. 

Ramli, P.J.K.) 
The Honourable the Member for Bukit Tambun (Dr. Khoo Soo Kheng) 
The Honourable the Member for Pengkalan Kota (Encik Teoh Teik Huat) 

ABSENT 

The Honourable the Member for Bukit Glugor (Encik Karpal Singh) -- Sus 
pended under Standing Order 51(1). 

IN ATTENDANCE: 

The Clerk of the Legislative Assembly {Encik Wong Hin Fatt, P.J.K., P.J.M.) 
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1. PRAYER 

2. ANNOUNCEMENTS BY MR. SPEAKER. 

Mr. Speaker invites Members to observe a two minutes' silence as a 
mark of respect for the late Tun Sardon bin Haji Jubir, the former Yang 
diPertua Negeri Pulau Pinang, who passed away on 14 December, 1985 in 
Kuala Lumpur. 

3. PRESENTATION OF PAPERS 

The following Papers are laid on the table of the Assembly: 

No. 8 of 1985 -- Estimates of Revenue and Expenditure of the State 
of Penang, 1986; 

No. 9 of 1985 -- Development Estimates of the State of Penang, 
1986. 

No. 10 of 1985 -- Annual Report of the Penang Development Cor 
poration for the year 1984. 

No. 11 of 1985 - Financial Statement of the State of Penang, for the 
year ending 31st December, 1982. 

No. 12 of 1985 --Report of the Auditor-General, Malaysia, on the 
Accounts of the State of Penang for the year ending 
31st December, 1982. 

No. 13 of 1985 -- Statement of Accounts of the Municipal Council 
Province Wellesley for the year ending 31st Decem 
ber, 1981. 

No. 14 of 1985 -- Report of the Penang State Scholarship Board for 
the year ending 31st December, 1983. 

No. 15 of 1985 -- Report of the Penang State Minor Scholarship Board 
for the year ending 31st December, 1983. 

4. (A) ORAL ANSWERS TO QUESTIONS 

Written answers to questions, notice of which has been given, and 
to supplementary questions, are given by the Member for Penaga (Datuk Haji 
Hassan bin Haji· Md. Noh @ Mat Noor), the Member for Tanjung Bungah 
(Datuk Khor Gark Kim), the Member for Bayan Lepas (Encik Mohd. Zain 
bin Haji Omar), the Hon'ble the Chief Minister, the Member for Sungai 
Pinang (Dr. Ong Hean Tee), the Member for Ayer ltam (Encik Lee Jong Ki), 
the Member for Bertam (Datuk Haji Abdul Rahman bin Haji Abbas), the 
Member for Sungai Dua (Tuan Haji Mohd. Shariff bin Haji Omar and the 
Member for Bagan Dalam (Datuk T. Subbiah). 
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The Assembly adjourns at 11.00 a.m. 

The Assembly resumes at 11.30 a.m. 

Oral answers to questions and to supplementary questions con 
tinue to be given by the aforementioned. 

The Assembly adjourns at 1.10 p.m. 

The Assembly remains at 2.45 p.m. 

Mr. Speaker announces that the three-hour question time is over, 
and in accordance with Standing Order 26(7), directs that written answers be 
given to the remaining oral questions. 

4. (B) WRITTEN ANSWERS TO QUESTIONS 

Written answers to questions, notice of which has been given, are 
laid on the table of the Assembly. 

5. BILLS 

(A) Supply (1986) Enactment, 1985 

The Hon'ble the Chief Minister, seconded by the Member for 
Bagan Ajam (Encik Md. Yusof bin Salleh), moves that the Bill intituled: 

"An Enactment to apply a sum out of the Consolidated Fund for 
the service of the year 1986 and to appropriate that sum for the 
service of that year." 

be read a first time. 

The Bill is read a first time. 

The Hon'ble the Chief Minister, in accordance with the provisions 
of Standing Order 59, gives notice of his intention to move the second 
reading of the Bill forthwith. 

The Chief Minister addresses the Assembly and, seconded by the 
Member for Bagan Ajam, moves that the Supply ( 1986) Enactment 1985 be 
read a second time. 

The Assembly adjourns at 4.00 p.m. 
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TUESDAY, 17 DECEMBER, 1985 

PRESENT: 

The Honourable Mr. Speaker (Tan Sri Datuk Teh Ewe Lim, P.S.M., D.M.P.N., 
J.M.N.) 

The Honourable the Chief Minister (Dr. Lim Chong Eu) 
The Honourable the Legal Adviser (Encik Mohd. Saari bin Yusuff) 
The Honourable the Member for Bertam (Datuk Haji Abdul Rahman bin 

Haji Abbas, D.M.P.N., D.J.N.) 
The Honourable the Member for Tanjung Bungah (Datuk Khor Ngak Seng @ 

Khor Gark Kim, D.P.M.N.); 
The Honourable the Member for Penaga (Datuk Haji Hassan bin Haji Md. 

Noh@ Mat Noor, D.M.P.N., P.J.K.) 
The Honourable the Member for Bagan Dalam (Datuk T. Subbiah, D.M.P.N., 

D.J.N., K.M.N., P.J.K.) 
The Honourable the Member for Sungai Dua (Tuan Haji Mohd. Shariff bin 

Hj. Omar, P.P.T.) 
The Honourable the Member for Sungai Pinang (Dr. Ong Hean Tee) 
The Honourable the Member for Ayer ltam (Encik Lee Jong Ki, K.M.N.) 
The Honourable the Member for Bayan Lepas (Encik Mohd. Zain bin Hj. 

Omar, P.J.K., P.J.M.) 
The Honourable the Member for Machang Bubak (Encik Lim Heng Tee, 

J.P.) 
The Honourable the Member for Sungai Acheh (Datuk Haji Ahmad bin 

Saleh, D.S.P.N., P.K.T., A.M.N.) 
The Honourable the Member for Bagan Jermal (Dr. Sak Cheng Lum) 
The Honourable the Member for Tasek Gelugor (Tuan Haji Samsuddin @ 

Md. Noor bin Ahmad, A.M.N., P.K.T., P.J.K.) 
The Honourable the Member for Sungai Bakap (Encik Teoh Chung Hor @ 

Teoh Kooi Sneah, A.M.N., J.P.) 
The Honourable the Member for Bukit Tengah (Encik Liang Thau Sang, 

P.J.M., J.P.) 
The Honourable the Member for Bagan Ajam (Encik Md. Yusef bin Salleh, 

A.M.N., P.K.T., P.P.N., P.J.M.) 
The Honourable the Member for Sungai Nibong (Dr. Tan Chong Teik, P.J.K.) 
The Honourable the Member for Paya Terubong (Encik Chin Nyok Sao) 
The Honourable the Member for Teluk Bahang (Tuan Haji Yahaya bin 

· Ahmad, P.P.N., P.J.K., P.J.M., J.P.) 
The Honourable the Member for Kampong Kolam (Encik Wong Hoong Keat) 
The Honourable the Member for Penanti (Tuan Haji Jusoh @ Yusoff Hilmi 

b. Hj. Shafie, A.M.N., P.K.T., P.J.K., P.J.M.) 
The Honourable the Member for Pekan Bukit Mertajam (Encik Song Ban 

Kheng, P.J.K.) 
The Honourable the Member for for Kubang Semang (Tuan Haji Md. Isa bin 

Haji amli, P.J.K.) 
The Honourable the Member for for Bu kit Tambun ( Dr. Khoo Sao Kheng) 
The Honourable the Member for for Pengkalan Kata (Encik Teoh Teik Huat) 
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ABSENT: 

The Honourable the Member for Bukit Glugor (Encik Karpal Singh) - 
Suspended under Standing Order 51 (1 ). 

IN ATTENDANCE: 

The Clerk of the Legislative Assembly (Encik Wong Hin Fatt, P.J.K., P.J.M.) 
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PRAYER 

The Assembly resumes at 9.45 a.m. 

The Member for Pengkalan Kata (Encik Teoh Teik Huat) addresses 
the Assembly. 

The Member for Bagan Ajam addresses the Assembly. 

The Assembly adjourns at 11.00 a.m. 

The Assembly resumes at 11.34 a.m. 

The Member for Bukit Tambun (Dr. Khoo Sao Kheng) addresses 
the Assembly. 

The Member for Sungai Nibong (Dr. Tan Chong Teik) addresses 
the Assembly. 

The Member for Machang Bubok (Encik Lim Heng Tee) addresses 
the Assembly. 

The Member for Pekan Bukit Mertajam (Encik Song Ban Kheng) 
addresses the Assembly. 

The Assembly adjourns at 12.54 p.m. 

The Assembly resumes at 2.45 p.m. 

The Member for Bagan Jermal (Dr. Sak Cheng Lum) addresses the 
Assembly. 

The Member for Bukit Tengah (Encik Liang Thau Sang) addresses 
the Assembly. 

The Member for Sungai Acheh (Datuk Haji Ahmad bin Saleh) 
addresses the Assembly. 

The Member for Teluk Bahang (Tuan Haji Yahaya bin Ahmad) 
addresses the Assembly. 

The Assembly adjourns at 4.15 p.m. 

The Assembly resumes at 4.40 p.m. 

The Member fc. · Teluk Bahang continues to address the Assembly. 

The Member for Sungai Pinang addresses the Assembly. 

The Member for Penaga addresses the Assembly. 

The Member for Tanjung Bungah addresses the Assembly. - 
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The Member for Bertam addresses the Assembly. 

The Hon'ble the Chief Minister addresses the Assembly. 

The Motion is agreed to and the Bill is read a second time. 

The Assembly sits in Committee and considers the Bill clause by 
clause and agrees to it without amendment. 

The Assembly resumes. 

The Chief Minister reports that the Bill has been considered in 
Committee and agreed to without amendment and moves that the Bill be 
read a third time and passed. 

The Motion is agreed to and the Bill is read a third time and passed. 

6. MOTION 

(A) Motion by the Hon'ble the Chief Minister: 

The Hon'ble the Chief Minister addresses the Assembly and, 
seconded by the Member for Pekan Bukit Mertajam, moves: 

"That this Assembly approves the expenditure of $62,439,430.00 
shown in the Development Estimates 1986, and resolves that the 
said sum shall be applied for the purposes specified in the said 
Development Estimates, 1986". 

The Assembly adjourns at 6.55 p.m. 



----- 
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WEDNESDAY, 18 DECEMBER, 1985 

PRESENT: 

The Honourable Mr. Speaker (Tan Sri Datuk Teh Ewe Lim, P.S.M., D.M.P.N., 
J.M.N.) 

The Honourable the Chief Minister (Dr. Lim Chong Eu) 
The Honourable the Legal Adviser ( Encik Mohd. Saari bin Yusuff) 
The Honourable the Member for Bertam (Datuk Haji Abdul Rahman bin 

Haji Abbas, D.M.P.N., D.J.N.) 
The Honourable the Member for Tanjung Bungah (Datuk Khor Ngak Seng@ 

Khor Gark Kim, D.P.M.N.) 
The Honourable the Member for Penaga (Datuk Haji Hassan bin Haji Md. 

Noh @ Mat Noor, D.M.P.N., P.J.K.) 
The Honourable the Member for Bagan Dalam (Datuk T. Subbiah, D.M.P.N., 

D.J.N., K.M.N., P.J.K.) 
The Honourable the Member for Sungai Dua (Tuan Haji Mohd. Shariff bin 

Hj. Omar, P.P.T.) 
The Honourable the Member for Sungai Pinang ( Dr. Ong Hean Tee) 
The Honourable the Member for Ayer ltam (Encik Lee Jong Ki, K.M.N.) 
The Honourable the Member for Bayan Lepas (Encik Mohd. Zain bin Hj. 

Omar, P.J.K., P.J.M.) 
The Honourable the Member for Machang Bubak (Encik Lim Heng Tee, 

J.P.) 
The Honourable the Member for Sungai Acheh (Datuk Haji Ahmad bin 

Saleh, D.S.P.N., P.K.T., A.M.N.) 
The Honourable the Member for Bagan Jermal (Dr. Sak Cheng Lum) 
The-Honourable the Member for Tasek Gelugor (Tuan Haji Samsuddin @ 

Md. Noor bin Ahmad, A.M.N., P.K.T., P.J.K.) 
The Honourable the Member for Sungai Bakap ( Encik Teoh Chung Hor @ 

Teoh Kooi Sneah, A.M.N., J.P.) 
The Honourable the Member for Bukit Tengah (Encik Liang Thau Sang, 

P.J.M., J.P.) 
The Honourable the Member for Bagan Ajam (Encik Md. Yusof bin Salleh, 

A.M.N., P.K.T., P.P.N., P.J.M.) 
The Honourable the Member for Sungai Nibong (Dr. Tan Chong Teik, P.J.K.) 
The Honourable the Member for Paya Terubong (Encik Chin Nyok Soo) 
The Honourable the Member for Teluk Bahang (Tuan Haji Yahaya bin 

. Ahmad, P.P.N., P.J.K., P.J.M., J.P.) 
The Honourable the Member for Kampong Kolam (Encik Wong Hoong Keat) 
The Honourable the Member for Penanti (Tuan Haji Jusoh @ Yusoff Hilmi 

b. Hj. Shafie, A.M.N., P.K.T., P.J.K., P.J.M.) 
The Honourable the Member for Pekan Bu kit Mertajam ( Encik Song Ban 

Kheng, P.J.K.) 
The Honourable the Member for for Kubang Semang (Tuan Haji Md. Isa bin 

Haji Ramli, P.J.K.) 
The Honourable the Member for for Bukit Tambun (Dr. Khoo Soo Kheng) 
The Honourable the Member for for Pengkalan Kota (Encik Teoh Teik Huat) 
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ABSENT: 

The Honourable the Member for Bukit Glugor (Encik Karpal Singh)  
Suspended under Standing Order 51 ( 1) 

IN ATTENDANCE: 

The Clerk of the Legislative Assembly (Encik Wong Hin Fatt, P.J.K., P.J.M.) 
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The Assembly resumes at 9.40 a.m. 

PRAYER 

The Member for Bagan Jermal addresses the Assembly. 

The Member for Pengkalan Kata addresses the Assembly. 

The Assembly adjourns at 11.30 a.m. 

The Assembly resumes at 12.00 noon. 
The Member for Sungai Bakap (Encik Teoh Kooi Sneah) addresses 

the Assembly. 

The Member for Kubang Semang addresses the Assembly. 

The Member for Sungai Acheh addresses the Assembly. 

The Assembly adjourns at 1.05 p.m. 

The Assembly resumes at 2.45 p.m. 

The Member for Penanti (Tuan Haji Jusoh @ Yusoff Hilmi b. Hj. 
Shafie) addresses the Assembly. 

The Member for Bu kit Tambun addresses the Assembly. 

The Assembly adjourns at 4.00 p.m. 

The Assembly resumes at 4.35 p.m. 

The Member for Bagan Ajam addresses the Assembly. 

The Member for Machang Bubak addresses the Assembly. 

The Member for Sungai Nibong addresses the Assembly. 

The Member for Kampong Kolam (Encik Wong Hoang Keat) 
addresses the Assembly. 

The Member for Teluk Bahang addresses the Assembly. 

The Assembly adjourns at 6.15 p.m. 

The Assembly resumes at 6.20 p.m. 

The Member for Bay an Lepas addresses the Assembly. 

The Member for Sungai Pinang addresses the Assembly. 

The Member for Bagan Dalam addresses the Assembly. 



I 

73 
The Member for Penaga addresses the Assembly. 

The Member for Tanjung Bungah addresses the Assembly. 

The Member for Bertam addresses the Assembly. 

The Hon'ble the Chief Minister addresses the Assembly. 

7. ADJOURNMENT 

The Chief Minister, seconded by the Member for Bertam, moves 
that the Assembly do adjourn. 

The Member for Pengkalan Kota addresses the Assembly. 

The Member for Tanjung Bungah addresses the Assembly. 

The Assembly adjourns sine die at 7 .50 p.m. 

Sgd. 
(Tan Sri Datuk Teh Ewe Lim, P.S.M., D.M.P.N., J.M.N.) 

Speaker, 
State Legislative Assembly, 

Penang. 
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